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Slovo starosty
Ing. arch. Jan Malík (starosta města Příbora)

Milí spoluobčané,
dovolte mi Vás pozdravit na stránkách našeho Měsíčníku opět v roli 

starosty. Věřím, že občané našeho města netrpělivě očekávali, jak 
dopadne povolební vyjednávání o novém sestavení vedení města. 
Nebudu se vyjadřovat k celé historii vyjednávání, jen zmíním, že 

jednání byla velmi zdlouhavá a většinu z nás to stálo mnoho sil a také to 
vedlo k pošramocení vzájemných vztahů. Zároveň to byla velká životní 
zkušenost pro nás pro všechny.
Věřme, že tato dlouhá vyjednávání vedla k tomu, že se z tohoto poučíme 

a budeme se snažit všichni navzájem více respektovat a pokusíme se na-
leznout společnou řeč na následující volební období. Toto období nebude 
jednoduché, i kdyby byla jednoduchá vyjednávání o sestavení koalice. Je 
před námi mnoho výzev. Důležitá témata budou o kompromisech, o hle-
dání mnohdy složitých řešení, a proto se budeme snažit více zapojovat 
také veřejnost formou pracovních skupin, veřejných besed a debat.
Hned po nástupu do vedení města jsme začali řešit složitou situaci 

s koupalištěm v našem městě. Bohužel se nám nedaří nalézt žádného 
zájemce, který by areál provozoval. Areál koupaliště se díky panu Kor-
čákovi stal oblíbeným v širokém okolí, a to svou cenovou dostupností, 
zázemím a zasazením do krásné přírody. Pro zvýšení zájmu o provozo-
vání koupaliště jsme se rozhodli snížit pronájem na symbolickou část-
ku. Zájemci mohou podat své nabídky do 6. března 2023 do 11:00 na 
podatelně Městského úřadu v Příboře. V případě, že se nám nepodaří 
nalézt žádného zájemce, pracujeme na dvou dalších variantách. První 
varianta je provozování areálu městem či městskou organizací. Toto 
řešení je však velmi finančně náročné a zároveň naráží na personální 
kapacity města. Bohužel existuje také varianta uzavření areálu, která je 
velmi nepříjemná, ale umožní nám se zamyslet nad rekonstrukcí areálu 
a jak k celému areálu přistoupit novým pohledem. 
Další aktuální téma je navýšení kapacit školských a předškolních za-

řízení v našem městě. Souvisí s tím výstavba nové mateřské školy a také 
využití budovy a areálu bývalé ZŠ Dukelské. Těmito tématy se budeme 
zabývat na výjezdním školení členů Zastupitelstva města Příbora 
v březnu. Určitě Vás občany budeme informovat o dalším postupu.
Vrátím se ještě k současné politické situaci. Rád bych na tomto místě 

poděkoval bývalé paní místostarostce Daně Foriškové. Její nasazení 
a houževnatost byla příkladem i pro nás ostatní. Také bych rád poděkoval 
zaměstnancům úřadu, kteří se s nelehkou povolební situací vypořádali 
znamenitě. Vzhledem k situaci a průběhu vyjednávání nebylo možné 
z naší strany vytvořit vedení města tak, aby bylo beze změn. Proto, 
abychom se posunuli a z důvodu vytvoření nové koalice, jsme byli nuceni 
paní místostarostku spolu s dvěma členy rady města odvolat, přesto se 
budeme snažit hledat možnosti, jak spolupracovat a nevytvářet ještě větší 
rozdíly mezi dvěma tábory, které po volbách vznikly. Zároveň předpo-
kládám, že zde bude velké vymezování se vůči naší koalici právě z důvodu 
soudržnosti SNK Příbor je náš domov a KDU-ČSL. Ale to je v pořádku. 
Oč bude silnější opozice, o to bude větší tlak na práci naší koalice. 
Naše nová koalice tedy vznikla po čtyřech měsících od konání komu-

nálních voleb na 3. zasedání Zastupitelstva města Příbora dne 2. února 
z těchto subjektů: ŽIJEME! Příbor, Společně pro Příbor, ODS a ČSSD. 
Děkuji všem koaličním partnerům a těším se na podnětnou a úspěšnou 
spolupráci na schůzích rady města a na zasedáních zastupitelstva. Naše 
koalice je postavena na koaliční smlouvě a společném programovém 
prohlášení. Programové prohlášení naleznete v samostatném článku to-
hoto Měsíčníku a také bude na sociálních sítích všech koaličních part-
nerů. Pro úplnost přikládám nové složení členů Rady města Příbora:
 » Ing. arch. Jan Malík – starosta (za ŽIJEME! Příbor)
 » Ing. Bohuslav Majer – místostarosta (za ČSSD)
 » Mgr. Miroslava Motlíčková Ratajová – členka rady města  
(za ŽIJEME! Příbor)
 » Mgr. Pavel Netušil – člen rady města (za Společně pro Příbor)
 » Ing. Milan Gabzdyl – člen rady města (za Společně pro Příbor)
 » MUDr. Aleš Polách – člen rady města (za ODS)
 » MUDr. Mořic Jurečka – člen rady města (za ČSSD)
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Když jsem před 4 lety nastupoval jako 
starosta, hovořil jsem o snaze spojovat. Bylo 
to také téma letošních prezidentských voleb. 
Společnost je však pluralitní a je to v pod-
statě v pořádku. Vždy bude na každou věc 
více názorů. Proto zřejmě není možné zcela 
spojovat, ale budu rád, když se budeme navzá-
jem respektovat. Konečně začněme pracovat 
pro město a já nám všem přeji, abychom se 
poučili ze složité povolební situace a snažili 
se pracovat bez osobních animozit, prostě 
profesionálně. 

Váš starosta Jan Malík

Telegrafické zprávy z jednání Rady města 
Příbora
Pavla Urbanová (odbor organizační a správních činností Městského úřadu Příbor)

Dne 31. 1. 2023 se uskutečnila 
6. schůze Rady města Příbora, 
na které bylo projednáno 
38 bodů. Přinášíme vám stručný 
telegrafický přehled nejdůležitějších 
projednaných bodů.

Rada města schválila:
 » zapůjčení městského praporu města 
Příbora Krajskému ředitelství Policie 
Moravskoslezského kraje, obvodnímu 
oddělení Příbor, dne 31. 1. 2023 z důvodu 
konání slavnostního oceňování vyhlášení 
nejlepších policistů jednotlivých oddělení 
v rámci Policie České republiky,
 » uzavření veřejnoprávní smlouvy o výko-
nu úkolů městské policie mezi městem 
Příborem a obcemi Kateřinice, Mošnov, 
Petřvald a Skotnice a Trnávka dle předlo-
žených návrhů,
 » s účinností od 1. 3. 2023 osobní příplatek 
ředitelce Školní jídelny Komenského, 
Příbor, ul. Komenského čp. 458, se 
sídlem Komenského 458, 742 58 Příbor, 
IČO 70929220, příspěvková organizace, 
paní Mgr. Simoně Myšákové, ve výši dle 
důvodové zprávy,
 » zapojení města Příbora k mezinárodní 
kampani „Vlajka pro Tibet“ vyvěšením 
tibetské vlajky dne 10. 3. 2023,
 » darovací smlouvu v předloženém zně-
ní uzavřenou mezi městem Příborem 
a ZO ČSOP Nový Jičín 70/02, Záchran-
nou stanicí živočichů a návštěvnickým 
střediskem Domu přírody Poodří, Bar-
tošovice 146, 742 54 Bartošovice, jejímž 
předmětem je poskytnutí peněžního daru 
ve výši 5 000 Kč za účelem podpory péče 
o volně žijící živočichy umístěné v zá-
chranné stanici živočichů v Bartošovicích,

 » záměr města propachtování areálu městského 
koupaliště v předloženém znění a dle zápisu,

 » ve funkci Valné hromady TP PŘÍBOR 
s.r.o. uzavření Dodatku č. 2 ke smlouvě 
o dílo mezi TP PŘÍBOR s.r.o. jako ob-
jednatelem a Ing. Daliborem Bednářem, 
IČO 14577950, se sídlem v Ostravě Nové 
Vsi, Spojná 192/17, jako zhotovitelem, 
jejímž předmětem je provedení stavby 
„Nové napojení objektů na CZT z kotelny 
Nerudova Příbor – 1. etapa“, ve znění dle 
přílohy č. 1,
 » na základě Čl. X Pravidel pro pronájem 
bytů ve vlastnictví města Příbora č. 6/2020 
pronájem obecního bytu v objektu Kul-
turního domu Příbor na ulici Lidické 560 
v Příboře, jako bytu služebního paní Ivetě 
Buskové, v souvislosti s jejím výkonem 
zaměstnání v Kulturním domě Příbor 
s účinností od 1. 2. 2023 do 30. 4. 2023 za 
podmínek uvedených v důvodové zprávě.

Rada města zamítla:
 » žádost manželů Koďouskových na pro-
nájem hrobového místa č. 1, 2 nebo 3 
na starém hřbitově v Příboře z důvodu 
narušení pohledových, kompozičních 
a historických vlastností místa a z důvodu 
rozporu se schválenou regulací na starém 
hřbitově stanovenou usnesením rady 
města č. 45/36/RM/2020.

Rada města souhlasila:
 » s uzavřením dohody mezi městem Příbo-
rem a panem Jaroslavem Vlkem, jejímž 
předmětem je úhrada škody způsobe-
ná městu Příbor ve výši 31 611,25 Kč, 
v předloženém znění.

Rada města vyhlásila:
 » veřejnou zakázku malého rozsahu na sta-
vební práce s názvem „Stavební úpravy 
chodníku na ulici Tovární“ dle předlože-
ného materiálu.

Rada města nesouhlasila:
 » s umístěním mobiliáře v podloubí objektu 

radnice č. p. 19 na náměstí Sigmunda 
Freuda v předloženém znění,
 » s uzavřením smlouvy mezi městem 
Příborem a společností TP Příbor 
s.r.o., se sídlem Freudova 118, Příbor, 
IČO 26865327, jejímž předmětem je při-
pojení objektu na ul. Sv. Čecha č. p. 565, 
Příbor, na centrální zásobování teplem.

Rada města jmenovala:
 » s účinností od 1. 4. 2023 v souladu 
s ust. § 102 odst. 2 písm. g) zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů, na návrh 
tajemníka Městského úřadu Příbor do 
funkce vedoucí odboru bytového a ne-
bytového fondu Městského úřadu Příbor 
pana Bc. Ladislava Vaňka.

Rada města vzala na vědomí:
 » „Výroční zprávu Městského úřadu Příbor 
za rok 2022 o poskytování informací dle 
zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném 
přístupu k informacím",
 » stanovení cílů odpadového hospodář-
ství na rok 2023 ve spolupráci s firmou 
JRK Česká republika, s.r.o.,
 » prodloužení konání kulturní akce Spole-
čenský ples, pořádané SH ČMS - Sborem 
dobrovolných hasičů Hájov, v sále místní-
ho pohostinství Hájov, od 11. 2. 2023 od 
19:00 hod. do 12. 2. 2023 do 03:00 hod.,
 » prodloužení konání kulturní akce Spole-
čenský ples, pořádané SH ČMS - Sborem 
dobrovolných hasičů Hájov, v sále místní-
ho pohostinství Hájov, od 18.02.2023 od 
19:00 hod. do 19.02.2023 do 03:00 hod.,
 » prodloužení konání kulturní akce Letní 
večer, pořádané SH ČMS - Sborem 
dobrovolných hasičů Hájov, v areálu 
pod Obecním domem 87, Hájov, od 
22. 7. 2023 od 14:00 hod. do 23. 7. 2023 
do 03:00 hod.,
 » prodloužení konání sportovní akce Ha-
sičská noční soutěž, pořádané SH ČMS 
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Telegrafické zprávy ze zasedání 
Zastupitelstva města Příbora
Pavla Urbanová (odbor organizační a správních činností Městského úřadu Příbor)

Dne 2. 2. 2023 se uskutečnilo 
3. zasedání Zastupitelstva 
města Příbora, na kterém bylo 
projednáno 9 bodů. Přinášíme 
vám stručný telegrafický přehled 
nejdůležitějších projednaných bodů

Zastupitelstvo města zvolilo:
	» dle § 84 odst. 2 písm. m) zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů, do funkce 
starosty Ing. arch. Jana Malíka,

	» dle § 84 odst. 2 písm. m) zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů, do funkce 
místostarosty Ing. Bohuslava Majera,
	» dle § 84 odst. 2 písm. m) zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve 
znění pozdějších předpisů, do funkce člena 
rady města Mgr. Pavla Netušila, Mgr. Mi-
roslavu Motlíčkovou Ratajovou, Ing. Mi-
lana Gabzdyla, MUDr. Aleše Polácha, 
MUDr. Mořice Jurečku.

Zastupitelstvo města odvolalo:
	» dle § 84 odst. 2 písm. m) zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 

ve znění pozdějších předpisů, z funkce mís-
tostarosty Ing. Danu Foriškovou, Ph.D.,
	» dle § 84 odst. 2 písm. m) zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů, z funkce 
člena rady města Ing. Milana Střelku,
	» dle § 84 odst. 2 písm. m) zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů, z funkce 
člena rady města paní Ivanu Žárskou.

Úplné znění dokumentu ze zasedání zastupitelstva 
města se všemi náležitostmi a informacemi nalez-
nete na webových stránkách města Příbora.

Výzva k podání návrhů na cenu obce 
a čestné občanství
Bc. Ivana Bolomová (matrikářka Městského úřadu Příbor)

Dne 11. 12. 2019 byla usnesením č. 26/9/
ZM/2019 schválena Směrnice zastupitelstva 
města č. 8/2019 k udělování cen obce a čest-
ného občanství města Příbora. 
Dle této směrnice může návrhy na udělení 

čestného občanství podat na příslušném 
formuláři člen Zastupitelstva města Příbora. 
Návrhy na udělení ceny obce může 

podat člen Zastupitelstva města Příbora, 
komise pro občanské záležitosti, kterýko-
li občan města Příbora starší 18 let nebo 
právnická osoba se sídlem na území města 
Příbora. Podá-li návrh občan města nebo 
právnická osoba, musí návrh podpořit 
svým podpisem nejméně 50 občanů města 
Příbora, kteří dosáhli věku 18 let. V záhlaví 
podpisového archu a na každé jeho další 

straně musí být uvedeno jméno osoby, která 
je navrhována, a rok podání návrhu. Vedle 
podpisu občana musí být uvedeno jeho jmé-
no, příjmení, datum narození a místo, kde je 
přihlášen k trvalému pobytu.

Komise pro občanské záležitosti dále návrhy 
zpracuje a předá Radě města Příbora, ta je pro-
jedná a postoupí Zastupitelstvu města Příbora.
Formuláře návrhů je možno obdržet na 

Městském úřadě v Příboře, odboru organi-
začním a správních činností - na podatelně, 
na matrice nebo na webových stránkách 
města Příbora.

Směrnice je k nahlédnutí na webových strán-
kách města a na Městském úřadu v Příboře.
Návrh musí obsahovat:
 » jméno a příjmení a datum narození navr-

hovaného občana;
 » bydliště navrhovaného občana; v případě, 
že se jedná o občana již zemřelého, pak 
poslední bydliště;
 » souhlas navrhované osoby; v případě, 
že se jedná o občana již zemřelého, pak 
souhlas osoby blízké;
 » zdůvodnění návrhu na ocenění;
 » jméno či název navrhovatele;
 » datum předání návrhu na MÚ. 

Návrhy musí být v letošním roce podá-
ny na městský úřad elektronicky se zaru-
čeným elektronickým podpisem, datovou 
schránkou, písemně poštou nebo osobně na 
podatelnu městského úřadu nebo na praco-
viště matriky nejpozději do 30. 4. 2023.

- Sborem dobrovolných hasičů Hájov, 
v areálu pod Obecním domem 87, Hájov, 
od 2. 9. 2023 od 19:00 hod. do 3. 9. 2023 
do 03:00 hod.,
 » žádost Masarykova gymnázia o prodloužení 
konání akce „Společenský ples Masarykova 
gymnázia v Příboře“ v Kulturním domě 
Příbor, Lidická 560, od 4. 3. 2023 od 18:00 
hod. do 5. 3. 2023 do 04:00 hod.

Rada města pověřila:
 » v souladu s § 108 odst. 2 zákona 
č. 182/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů, Ing. Danu 

Foriškovou, Ph.D., členku Zastupitel-
stva města Příbora k užívání závěsného 
odznaku za účelem vykonávání svatebních 
obřadů, výročí svateb a vítání občánků.

Rada města uložila:
 » vedoucímu odboru bytového a nebytového 
fondu: zveřejnit záměr města propachtovat 
areál městského koupaliště na úřední des-
ce po dobu 30 dnů. Termín: 6. 2. 2023

Rada města rozhodla:
 » vyhovět žádosti paní Kateřiny Filákové, 
Dolní Domaslavice 382, 739 38 Dolní 

Domaslavice, IČO 65878043, o sníže-
ní nájmu nebytových prostor v budově 
na náměstí Sigmunda Freuda č. p. 9, 
742 58 Příbor, v předloženém znění.

Rada města vyjádřila:
 » poděkování Ing. Daně Foriškové, Ph.D., 
a všem zaměstnancům MÚ Příbor za 
zvládnutí nelehkého období bez komplet-
ně zvoleného vedení města.

Úplné znění dokumentu z jednání rady města se 
všemi náležitostmi a informacemi naleznete na 
webových stránkách města Příbora.
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Miroslav Rygel
Vladimír Sobotík
Richard Vantuch
Vladimír Hanzlík
Dagmar Skotnicová
Jaroslav Bartoň
Petr Veselka
Stanislav Dudek
Růžena Šulganová
Sylva Hiklová
Stanislav Janota
Ludmila Kalužová

Zdenka Klimšová
Jaroslav Sasín
Vlastimila Pochylová
Věra Laňková
Elena Žáčková
Josef Holaň
Marie Zárubová
Miluška Grossmannová
Anna Křupalová
Jiří Slaný
Marie Tabachová
Josef Ondryáš

Vladimír Gilar
Zdenka Demlová
Marie Petrášová
Zdeňka Bajerová
Vladislav Kršňák
Miroslav Konečný
Jaroslav Čierny
Vlasta Simprová
Josef Taichman
Erna Šmídová
Jozef Štálnik
Adéla Hrnčířová

Jubilanti z Příbora:

Vlastimil David
Marie Holišová
Jaroslav Kovařík 
Marie Martínková 

Anna Neuwirthová 
Miroslava Pilchová 
Jarmila Pojerová 
Karel Rožnovský 

Alena Slováková 
Stanislav Wank

Jubilanti v Domově Příbor:

Blahopřejeme jubilantům 
narozeným v březnu
Bc. Ivana Bolomová, Dis. (matrikářka Městského úřadu Příbor)

Aktuální vývoj počtu obyvatel
Jana Lipovská, DiS. (referentka evidence obyvatel, registry Městského úřadu Příbor)

Každoročně ohlašovna MÚ Příbor zazname-
nává pokles obyvatel žijících s trvalým pobytem 
v Příboře. Můžeme konstatovat, že se tento 
trend v loňském roce pozastavil, neboť došlo 
k poklesu pouze o 1 obyvatele. Zatímco k 31. 12. 
2021 činil počet obyvatel v Příboře vč. místních 
částí 8 345, k 31.12.2022 žilo v Příboře s trva-
lým pobytem celkem 8 344 obyvatel. Z toho 
ohlašovna evidovala 4 245 žen a 4 099 mužů. 
K velkému poklesu počtu obyvatel nedošlo 

pravděpodobně díky tomu, že se v Příboře 
rozjela, i přes nepříznivý vývoj cen stavebního 
materiálu, výstavba rodinných domů přede-
vším v lokalitě „Za Školou“. V místní části Há-
jov ohlašovna zaznamenala každoroční mírný 
nárůst obyvatel, který činil k poslednímu dni 
v loňském roce 506. V místní části Prchalov 
dosáhl počet obyvatel čísla 261. 
V průběhu roku 2022 evidovala ohlašovna 

pro Příbor a jeho místní části Hájov a Prcha-

lov 88 narozených dětí, z toho 58 chlapců 
a 30 dívek. Proti předchozím dvěma letům 
došlo k poklesu úmrtí, jehož zvýšení v minu-
lých letech bylo pravděpodobně zapříčiněno 
i covidem. Za loňský rok zemřelo celkem 
85 osob.
Počet obyvatel se zaevidovanou adresou na 

ohlašovně Městského úřadu v Příboře mírně 
poklesl. Zatímco v roce 2021 bylo zaevidováno 
303 těchto obyvatel, o rok později jich bylo 299. 

Jarní úklid komunikací
Petr Hajda (Technické služby města Příbora)

Technické služby města Příbora zahájí v ob-
dobí od 20. března do 20. dubna každoroční 
úklid silnic, chodníků a parkovišť. Půjde 

o strojové zametání (ve spolupráci s ručním 
úklidem) zbytkového posypového materiálu, 
bahna a prachu, který se za celou zimu usadil 

Svoz kuchyňského odpadu 
Ing. Silvie Olšovská (Technické služby města Příbora)

Technické služby města Příbora 
děkují občanům za důsledné 
třídění kuchyňského odpadu. 

V pilotním projektu bylo rozmístěno 40 ks 
nádob, ale vzhledem k tomu, že nádoby byly 
během pár dní naplněny, posílili jsme některá 

stanoviště (seznam naleznete na webových 
stránkách města Příbora). Na základě plného 
využití nádob na gastroodpad jsme navýšili 
frekvenci svozů na každý pátek. 
Prvním svozem bylo odvezeno na bioply-

novou stanici v Horní suché necelé dvě tuny 
odpadu, který byl podroben fyzické analýze, 
ze které vzešly skutečně skvělé výsledky.
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na komunikacích. Současně se zametáním 
ulic proběhne také čistění kanálů a vpustí. 
Úklid komunikací proběhne dle níže uve-

deného harmonogramu. V dotčených ulicích 
bude dočasně umístěno dopravní značení 

omezující parkování (zákaz stání), které je 
v souladu s platnou legislativou. Žádáme ři-
diče, aby toto značení respektovali a zajis-
tili tak bezproblémový průběh zametání. 
V případě nerespektování dopravního značení 

může být řidičům udělena pokuta.
Děkujeme za vstřícnost a ohleduplnost 

k zaměstnancům technických služeb, kteří 
provádějí úklid.

 
Koupím byt jakékoliv velikosti 

jako investici nejlépe v 
Příboře, popřípadě v okolí. 
Prosím nabídněte. Peníze 

mám. Tel. 737 190 613 Ing.  Ondřej  Rečka

Nabízíme zpracování daňového přiznání včetně
přehledů pro zdravotní pojišťovny a OSSZ.

+420 739 452 951 recka.ondrej@gmail.com

Uzávěrky Měsíčníku
březen–červen 2023

středa – 15. 3. 

pátek – 14. 4. 

pondělí – 15. 5. 

čtvrtek – 15. 6. 
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Příbor rozšířil možnosti třídění textilu
Kamila Skoupá (TextilEco a. s.)

Třídění textilu je nyní ještě pohodlnější 
a člověk díky němu může získat i něco zpátky. 
Ve spolupráci s firmou TextilEco a.s. zabýva-
jící se sběrem a tříděním nepotřebných věcí, 
kterým následně dává druhou šanci na využití, 
byla ve městě na podzim roku 2022 provedena 
výměna starých kontejnerů za nové.Ty fungují 
tak, jak jste zvyklí, ale mají vylepšenou podobu 
kvůli novým funkcím, jenž teď dle nového 
odpadového zákona musí navíc splňovat. 
Chytré kontejnery nově obsahují dva úložné 

boxy, do nichž je možné zdarma adresně uložit 
nepotřebné věci, které je vám líto vyhodit přímo 
do sběrné části kontejneru, protože jsou ještě 
pěkné, funkční a vhodné k dalšímu využití. 
V rámci nového projektu EKO-VÝZVA 

(eko-vyzva.cz) máte nyní možnost dostat 
za tyto kousky zaplaceno formou kreditů, 

které se vám připíší na zákaznický účet ve-
dený na e-shopu Genesis (genesis-eshop.cz). 
Tímto způsobem vytřídíte šatník, zbavíte se 
nenošených věcí, hraček či knih, ale zároveň 
na tom můžete i vydělat a do skříně něco 
nového za kredity zase pořídit. Ovšem není 
nutné za staré oblečení kupovat zase jen něco 
na sebe, jelikož na e-shopu najdete i knihy 
nebo drogerii pro každodenní použití, jejíž 
nabídka se neustále zvyšuje – nyní je to třeba 
toaletní papír, čisticí prostředky, tablety do 
myčky a další. Takto ušetříte spoustu peněz, 
a to se v dnešní době nesmírně hodí.
Zapojit se do výzvy je velice snadné, stačí 

si založit účet na e-shopu, vyřazené věci 
v dobrém stavu zabalit, správně označit, 
rezervovat zdarma schránku online a přes 
mobilní aplikaci vložit do sběrného kontejne-

ru. Pokud je balíček větších rozměrů můžete 
jej odnést přímo do některé z partnerských 
prodejen Genesis, kde najdete proškolený 
tým, který vám pomůže i s registrací. Kurýři 
poté balíček vyzvednou a začne proces určení 
jeho hodnoty. Následně jsou vám připsány na 
účet kredity, za něž si pak můžete na oplátku 
udělat radost něčím novým vy. 
V současnosti je v Příboře umístěno celkem 

16 kontejnerů a jsou umístěny na ulicích 
Místecké, Lidické, Bonifáce Buska, Dukelské, 
Štramberské, Jičínské, Choráze, Vrchlického, 
9. května, Nerudově, na Hájově i na Prchalově.

Přehled všech rozmístěných kontejnerů 
naleznete také na webu města v sekci životní 
prostředí https://zpo.pribor.eu/stanovis-
te-nadob/ a webových stránkách společnosti 
TextilEco a.s. (textil-eco.cz).

Krmítka
Ing. Jaroslava Veselková (odbor životního prostředí, dotací a veřejných zakázek) 

V loňském roce město Příbor poskytlo mateř-
ským a základním školám krmítka pro drobné 
ptactvo, aby děti měly možnost zblízka sledovat 
ptáčky a budovaly si pozitivní vztah k přírodě. 
Bohužel se nám zatím nepodařilo získat foto-
grafii ptáčků na krmítku, ale jsme rádi, že děti 

se o krmení ptactva zajímají a sledují dění na 
krmítkách. Odbor životního prostředí, dotací 
a veřejných zakázek v nejbližší době chystá 
vyhlášení výtvarné soutěže pro děti s tématem 
zimní krmení ptáčků. Za zaslání fotografií dětí 
u krmítka děkujeme MŠ Pionýrů.

Harmonogram svozu větví jaro 2023
Datum Stanoviště pro kontejnery 

Březen

10.–17. 3.

Větřkovská ulice – u separačních nádob

křižovatka ulic Sv. Čecha a Šmeralova

ulice 9. května – u transformátoru

Hájov – naproti pomníku

17.–24. 3.

Prchalov – u kaple

Štefánikova ulice - zahrádkářská osada

Myslbekova ulice - mezi kotelnou a RD 1022

Hájov - naproti pomníku
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Splatnost místního poplatku ze psů
Mgr. Martina Ryndová (odbor finanční Městského úřadu Příbor)

Vážení spoluobčané,
blíží se splatnost místního poplatku ze 

psů, která je stanovena obecně závaznou 
vyhláškou města na 31. březen příslušného 
kalendářního roku. Správce poplatku, odbor 
finanční Městského úřadu Příbor, vyzývá 
poplatníky, aby si svoji poplatkovou povin-
nost v termínu splnili.

V případě, že vaše poplatková povinnost 
u místního poplatku ze psů v rámci kalen-
dářního roku je vyšší než 500 Kč, můžete 
si úhradu poplatku rozdělit do dvou splátek, 
z nichž první je splatná 31. března a druhá 
31. října.
Správce poplatku dále žádá občany, kteří již 

nejsou držiteli psů, aby u správce poplatku 

psy odhlásili. Pokud tak neučiní, jsou stále 
vedeni jako platní držitelé psů, každým ro-
kem mají vystaven nový předpis a může jim 
narůstat nezaplacený dluh. 
Sazby poplatků zůstávají stejné jako v před-

chozích letech. 
Poplatníci, kteří zaslali správci poplatku 

svoji e-mail adresu, budou informováni a vy-
zváni k zaplacení poplatku e-mail zprávou. 
Poplatek můžete zaplatit hotově nebo 

platební kartou na pokladně Městského 
úřadu Příbor, bankovním převodem z účtu 
nebo poštovní poukázkou typu A na pobočce 
České pošty.
Číslo účtu pro zaplacení poplatku je:  

19-2225801/0100. 
V případě dotazů můžete kontaktovat 

správce poplatku na tel. čísle 556 455 432, 
e-mail: ryndova@pribor-mesto.cz.

Další podpora v sociálním systému
Lenka Matysková, DiS. (Občanská poradna Nový Jičín, kontaktní pracoviště Příbor)

V minulém čísle Měsíčníku jsme se zabý-
vali dávkou, jako je příspěvek na bydlení. 
Příspěvek na bydlení pomůže zvládnout 
náklady na bydlení, které se zvyšují nad 
únosnou mez. V tomto článku se budeme 
věnovat dalším souvisejícím dávkám státní 
sociální podpory.
Další nejčastější využívanou dávkou je pří-

davek na dítě. Je to sociální dávka, o kte-
rou mohou zažádat matky samoživitelky 
nebo rodiny s nízkými příjmy. Přídavek má 
pomoci uhradit náklady spojené s výchovou 
a výživou nezaopatřených dětí. Může o něj 
žádat i samo plnoleté dítě do 26 let, pokud 
splňuje dané podmínky. 
Na sociální dávku žadatel dosáhne, pokud 

jeho měsíční příjem za kalendářní rok nepře-
sáhne 3,4násobek životního minima rodiny. 

Ten se může lišit podle věku dítěte a příjmu 
v domácnosti za poslední kalendářní čtvrt-
letí. Rozhodují pouze čisté příjmy a doklá-
dají se za všechny členy rodiny. Přídavky 
se mohou čerpat na všechny děti v rodině. 
Zažádat o ně lze maximálně 3 měsíce zpětně. 
Za neplnoleté dítě podává žádost vždy jen 
jeden rodič (u rozvedených je to na domluvě). 
Plnoletý pak žádá o přídavek sám. 
Další pomoc opět směřuje k rodinám 

s dětmi. Kdo zapomněl, nebo zatím neza-
žádal, má stále možnost získat jednorázový 
příspěvek na dítě. Nárok na dávku platí 
až do léta 2023. Pět tisíc korun od státu na 
nezletilé dítě mohou rodiče získat, pokud 
splní jednoduchou podmínku: hrubý příjem 
jejich domácnosti za rok 2021 nepřesáhl 
jeden milion korun.

Pokud žadatelé v červenci pobírali přída-
vek na dítě, tento jednorázový příspěvek 
dostanou automaticky.
K žádosti je třeba doložit další požadované 

tiskopisy a přílohy, které jsou k dispozici na 
všech stránkách kontaktních pracovišť ÚP 
nebo na webových stránkách MPSV v sekci 
Formuláře.
Pro bližší informace k tomuto tématu mů-

žete navštívit Občanskou poradnu v Příboře 
na adrese nám. Sigmunda Freuda 19, 742 58 
Příbor.

Konzultační hodiny:
Úterý:
 9.00–12.00 – bez objednání  
 13.00–16.00 – pro objednané  
  (tel. č. 777 735 555)

Jak nahradit škodu způsobenou nerovností, 
výmolem, výtlukem a jinou závadou na 
vozovce
Mgr. Miroslav Mazal (tým komunikace Ředitelství silnic a dálnic ČR)

Ředitelství silnic a dálnic ČR od zimy 
do jara eviduje zvýšené množství výtluků 
a podobných vad svěřených komunikací. 
Každoroční nerovnosti způsobují okolní vli-
vy doprovázené škodlivými změnami teplot. 
Noční mrazy či sněžení přes den střídané 
sluncem a teplotními šoky přispívají k roz-
padu povrchů vozovek, které operativně 

opravuje smluvená údržba.
Pracovníci ŘSD ČR i externí údržby téměř 

denně projíždějí dálnice a silnice I. třídy 
a v rámci kontrolní činnosti dochází k peč-
livé evidenci nerovností. Některé vady jsou 
na místě opraveny, větší plochy poruch čeká 
rozsáhlejší rekonstrukce. Navzdory neustá-
lé přítomnosti pracovníků v terénu dochází 

k menším nehodám ve formě proražených 
pneumatik, zkřivených disků kol apod.
Majitel vozidla může požádat Ředitelství 

silnic a dálnic ČR o náhradu škody způ-
sobené nerovností, výmolem, výtlukem 
a jinou závadou na vozovce. Nejjednoduš-
ším postupem je navštívit oficiální web 
www.rsd.cz a pod odkazem „Organizace 

Sazba poplatku za kalendářní rok je stanovena pro:

prvního psa druhého a každého dalšího psa

Rodinný dům 200 Kč 300 Kč

Bytový dům 1 000 Kč 1 500 Kč

Hájov, Prchalov 100 Kč 150 Kč

Držitel psa starší 65 let 150 Kč 225 Kč
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Prodej výrobků a výpěstků na veřejném 
prostranství města
Mgr. Martina Ryndová (odbor finanční Městského úřadu Příbor)

Vážení občané města,
správce místního poplatku za „užívání 

veřejného prostranství“, odbor finanční 
Městského úřadu Příbor, informuje občany 
o možnosti celoročně prodávat výrobky 
a výpěstky z domácí produkce (např. 
ovoce, zelenina, vejce, pečivo, med, mar-
melády, víno, maso, knihy, suvenýry aj.) 
ostatním občanům na tržišti na náměstí 
Sigmunda Freuda.

Prodej výrobků a výpěstků je povolen 
bezplatně (až na akce uvedené v Obecně 
závazné vyhlášce č. 1/2020 O místním po-
platku za „užívání veřejného prostranství“ 
a Nařízení města č. 1/2021 Tržní řád) na 
tržišti, na náměstí S. Freuda, na části po-
zemků parc. 95/1 a 96 v k. ú. Příbor, každý 
pracovní den od 7 do 17 hodin, v sobotu od 
7 do 15 hodin.  

Při obsazení těchto míst na tržišti je 
určena pro prodej výrobků a výpěstků 
část pozemku parc. č. 1458, k. ú. Příbor. 
Rozmístění prodejních míst na tržišti 
provádí správce tržiště, které určují Tech-
nické služby města Příbora, Ing. Mar-
tina Závorková, tel. 731 549 482, e-mail: 
sluzby@tspribor.cz. 

Volby 2023
Jana Lipovská, DiS. (referentka evidence obyvatel, registry Městského úřadu Příbor)

V lednu 2023 proběhla volba prezidenta 
republiky České republiky, ve které jsme 
mohli dát hlas svému kandidátovi. První 
kolo volby prezidenta proběhlo ve dnech 
13. a 14. ledna 2023, druhé 27. a 28. ledna 
2023. Druhé funkční období dosavadní-
mu prezidentu Miloši Zemanovi skončí 8. 
března 2023. 
Volební účast byla v prvním kole vůbec 

nejvyšší ve volbách českého prezidenta 
a třetí nejvyšší po volbách do Sněmovny 
v roce 1996 a 1998. Za oba dny dosáhla 
účast hodnoty 68,24 %, tedy o 6,32 % více 
než v předchozí volbě prezidenta.
V prvním kole jsme si mohli vybírat z 9 

kandidátů, z nichž jeden odstoupil, a ve 
druhém kole ze dvou postupujících kan-
didátů. Celorepublikově byl o tyto volby 
velký zájem, o čemž vypovídá i vysoká 
účast voličů. Ti, kteří nemohli volit v místě 
svého trvalého bydliště, si mohli po splnění 
zákonných náležitostí požádat o voličský 
průkaz. Městský úřad Příbor vydal pro 
první kolo voleb 107 a pro druhé kolo 167 
voličských průkazů.
Podle § 9 zákona č. 411/2022, o zvláštních 

způsobech hlasování ve volbě prezidenta 
republiky v roce 2023, bylo možné v případě 
nákazy covidem-19 využít možnost hlasovat 
ze silničního motorového vozidla na voleb-
ních stanovištích k tomu určených, dále pak 

možnost volit do zvláštní přenosné volební 
schránky nebo hlasovat při uzavřeném po-
bytovém zařízení. Této možnosti v naší obci 
využili dva občané, kteří se ocitli v karanténě. 
Další možnost účasti ve volbách preziden-

ta měli občané, kteří požádali o přenos-
nou volební schránku v případě jakékoliv 
zdravotní indispozice. Do přenosné volební 
schránky hlasovali i voliči pobývající v Do-
mově Příbor, kde jich odvolilo necelých 30. 
A také do Domova s pečovatelskou službou 
vyrážela okrsková komise s přenosnou vo-
lební schránkou, kde odvolilo cca 20 voličů.
Volit mohli i naši občané v zahraničí, pro 

které se otevřely volební místnosti na jed-
notlivých zastupitelských úřadech, kde bylo 
zřízeno 110 zvláštních volebních okrsků. 
V prvním kole odvolilo 15 881 voličů, čímž 
dosáhla volební účast 71,72 %, ve druhém 
kole se zúčastnilo voleb 22 932 voličů, což 
činí 80,27% účast. Jako první se volební 
místnosti otevřely pro zahraniční voliče na 
americkém kontinentu, konkrétně již ve 
čtvrtek 12. ledna a pak 26. ledna.
V Příboře je 10 volebních okrsků, nachází 

se na pěti místech. Všechny okrsky zazna-
menaly vysokou účast. Voliči museli mnohdy 
počkat, až na ně dojde řada. V prvním kole 
přišlo k volebním urnám 6 669 voličů, což 
činí 67,85% volební účast. V tomto kole 
v Příboře vyhrál Andrej Babiš, obdržel 1 680 

hlasů. V těsném závěsu za ním se umístil 
Petr Pavel s 1 370 hlasy. Rozdílné byly i vý-
sledky v jednotlivých okrscích. V prvním 
kole většinou vítězil Andrej Babiš, v okrsku 
č. 5 došlo dokonce k úplné shodě hlasů, kde 
byly vyrovnány počty hlasů u prvních dvou 
vítězných kandidátů. Celkové výsledky 
v prvním kole byly ale nakloněny Andreji 
Babišovi. Na rozdíl od prvního kola se ve 
druhém kole, až na dva okrsky, stal jasným 
vítězem Petr Pavel s 2 540 hlasy (Andrej 
Babiš s 2 140 hlasy), který zvítězil i v cel-
kové volbě prezidenta České republiky. Ve 
druhém kole přišlo k volebním urnám 6 637 
voličů, účast voličů činila 71 %.
Další volby nás čekají už v příštím roce, 

a to do Evropského parlamentu. Tyto volby 
se konají v první polovině roku. A dále do 
zastupitelstev krajů, které se obvykle konají 
ve druhé polovině roku.
Závěrem tohoto článku bych chtěla 

poděkovat za spolupráci všem, kteří se na 
organizaci voleb podíleli. Nejedná se oprav-
du o žádnou jednoduchou záležitost. Za tím, 
že voliči přijdou do volebních místností, 
stojí velký kus práce na úkor pracovního 
i osobního časového prostoru. Poděkování 
patří především paní Barboře Šindlerové, 
referentce OOSČ, a Bc. Evě Plišové, vedoucí 
OOSČ, za skvělou spolupráci při koordinaci 
přípravy i samotného průběhu voleb.

Okrsek 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

I. kolo 50,26 68,20 65,89 71,38 69,40 76,36 65,11 71,72 83,91 77,29

II. kolo 54,45 71,19 69,51 73,01 69,80 80,45 67,51 77,36 86,86 79,52

ŘSD ČR“ zvolit možnost „Hlášení škodní 
události“. Zde přítomný formulář slouží 
k vyplnění potřebných informací. Součástí 
hlášení jsou údaje o majiteli vozidla, kontakt 
na řidiče, fotodokumentace místa, popis 

události, škoda atd. Výhodou k vyřízení je 
doložení protokolu od Policie ČR. Posledním 
krokem je odeslání veškerých materiálů na 
e-mailovou adresu posta@rsd.cz. 

Další zajímavosti najdete také na kraj-
ském Twitteru ŘSD ČR:
 » https://twitter.com/RSD_Olomoucky
 » https://twitter.com/RSD_MSlezsky

Volební účast (%) v jednotlivých okrscích v Příboře
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Fotbalisté trénují 
i v zimě
Marek Rydzoň

Hned po novém roce začaly tréninky 
příborských fotbalistů. Od nejmenších 
borců už to vypuklo. Trénuje se nejčastěji 
na venkovním hřišti. Děti se otuží a získají 
větší imunitu. Myslím, že mnoho maminek 
bude mít výhrady, ale nakonec začali všich-
ni poctivě venku. Všichni si zaslouží velkou 
pochvalu za to malé hrdinství.
Hned z kraje roku se mladší žáci zúčastnili 

turnaje v Pustějovské hale. Někomu ta hala 
vyhovuje, jen někteří hráči bojují s nedostat-
kem prostoru. Tyto turnaje nejsou zase až tak 
důležité výsledkem, ale kluci si zahrají, mají 
radost ze hry a trochu se vypotí. Skončili jsme 
na přední příčce a všichni byli spokojeni.

Koncem měsíce byl naplánován 
přátelský zápas mladších žáků 
s týmem Bílovce. V třeskutém 
mrazu nastoupili poprvé hrát na 
celém hřišti. Kvalita soupeře byla 
mnohem větší, ale naši kluci se 
rvali jako lvi. Nebylo moc hráčů 
na střídání. Někteří měli problém 
s orientací na velkém hřišti 
a naopak jiní už po deseti minutách lapali 
po dechu. Navíc je v týmu mnoho nových 
hráčů a kluci jsou ještě nesehraní. „Nakonec 
sice prohráli, ale to, jak se snažili a nevzdali 
se, je příslib do budoucna, že můžou mít 
dobré výsledky v dost velké konkurenci 

dalších týmů,“ komentovali trenéři Kuchař 
a Buček. Já jako rodič musím pochválit klub, 
ale hlavně trenéry nejen z mladších žáků, že 
dávají tolik času našim dětem a chtějí z nich 
mít nejen lepší fotbalisty, ale i lepší kluky 
a holky.

I město Příbor už má nového starostu. A také 
nového místostarostu…
(vyjádření ČSSD na článek pana Mgr. Jiřího Tuzy v příborském 
Měsíčníku 02/2023)  MUDr. Mořic Jurečka

Reakce zástupců ČSSD na subjektivní po-
hled sdružení SNK – Příbor je náš domov.

„A nebude to poklidné zastupitelstvo …“

Mělo by být v zájmu všech demokraticky 
zvolených zastupitelů města vyřešit jakoukoli 
složitou situaci co nejdříve, racionálně a ko-
rektně, bez emocí a v klidu. Proč byla zvolena 
tato predikce?

„V některých chvílích již byla dohoda na spadnutí, 
ale z různých důvodů k tomu nakonec nedošlo.“

Na říjnovém ustavujícím zasedání zastu-
pitelstva byla „tajným hlasováním“ zvolena 
místostarostka (KDU-ČSL) a dva členové 
rady (SNK-Příbor je náš domov, KDU-ČSL) 
za podpory SNK-Příbor je náš domov, 
KDU-ČSL, ČSSD a KSČM. Před druhým 
prosincovým zasedáním zastupitelstva byla 
složitým jednáním domluvena volba starosty 
města (SNK-Příbor je náš domov) a zbylých 
4 členů rady města (2 KDU-ČSL, 1 ČSSD, 
1 KSČM). Dva dny před plánovaným zase-
dáním zastupitelstva zástupce SNK-Příbor je 
náš domov a zástupce KDU-ČSL deklaratorně 
vyjádřili nesouhlas s členstvím KSČM v radě 
města. Tolik k objasnění oněch různých důvo-
dů. Na druhém zastupitelstvu tedy nemohlo 
dojít ke zvolení vedení a rady města.
Každý matematik si umí vypočítat, že 4 

(SNK-Příbor je náš domov) + 4 (KDU-ČSL) + 
2 (ČSDD) = 10, a do 11 (nadpoloviční většina 

členů zastupitelstva) je zapotřebí ještě 1, event. 
2 (KSČM).

„Respektovali jsme také vítěze voleb a dali 
možnost navrhnout za starostu lídra ze sdružení 
ŽIJEME! Příbor.“

Vyjednávání mezi ŽIJEME! Příbor a SNK-
-Příbor je náš domov ze subjektivního pohledu 
ČSSD bylo nemožné, jednak z důvodu jejich 
předvolebního politického rozkolu, jednak 
z jejich vyhrocených antipatických reakcí na 
první společné schůzi všech politických stran 
a sdružení (mimo KSČM) v příborském Kul-
turním domě, kde zástupci SNK-Příbor je náš 
domov přímo a veřejně před všemi stranami 
a sdruženími deklarovali svůj negativní postoj 
vůči bývalému starostovi i celému sdružení.
Reakce, vystupování a chování předsedy 

KDU-ČSL i jejich stávajících i měnících se 
zvolených zástupců strany nám nepřísluší 
komentovat. Nechť si každý občan, který 
objektivně a nezaujatě sleduje politické dění 
v našem městě v horizontu mnoha let, udělá 
obraz a názor sám.
V prvé polovině ledna zástupce ČSSD oslovil 

paní místostarostku k urychlenému jednání. 
Paní místostarostka sdělila, že momentálně 
nemá čas vzhledem ke svému pracovnímu 
vytížení. Nicméně ještě téhož dne s několika-
hodinovým zpožděním paní místostarostka 
odeslala emailovou korespondenci všem zvole-
ným zástupcům politických stran a sdružení 
(vyjma ČSSD a KSČM) s návrhem široké 

koalice bez účasti ČSSD. Vzhledem k tomu, 
že doposud jsme byli členy paní místostarost-
kou zveřejněného a deklarovaného trojblo-
ku (SNK-Příbor je náš domov, KDU-ČSL, 
ČSSD), viz záznam ustavujícího zasedání 
zastupitelstva, přišlo nám to velice nekorektní 
a politicky neprofesionální. Stačilo jen slušně 
zvednout telefon nebo si osobně zavolat zá-
stupce ČSSD, vše vysvětlit, vše by bylo vzato 
za realitu a variantu vyřešení složité prolon-
gované záležitosti. ČSSD by ze hry s čistým 
svědomím vystoupila. Bohužel se tak nestalo.
Stalo se však, že ČSSD byla paralelně nabíd-

nuta spolupráce s trojblokem ŽIJEME! Příbor, 
Společně pro Příbor a ODS. Když jsme se ujis-
tili, že SNK-Příbor je náš domov a KDU-ČSL 
s námi již nebudou jednat, přijali jsme po 
určitém čase nabídku trojbloku k jednání a za 
předem určených podmínek byla sepsána 
koaliční smlouva.

Používání pojmu „přeběhlík“

V současnosti se často setkáváme se slovem 
sebereflexe. Vytvořme si pojem politická 
sebereflexe. Starší zastupitelé by si mohli 
vzpomenout na svou politickou orientaci před 
rokem 1989 a těsně po něm, jaké politic-
ké hodnoty vyznávali a jak demokraticky 
vystupovali. Mladší zastupitelé by si měli 
uvědomovat, jaké politické hodnoty vyznávali 
jejich rodiče a jak nyní oni sami demokratic-
ky vystupují. Zákony dědičnosti platí stále, 
i když se demokracie a politické dění v histo-
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Programové priority 
koalice Žijeme! 
Příbor, Společně pro 
Příbor, ODS a ČSSD 
ve volebním období 
2022–2026
Ing. arch. Jan Malík (za Žijeme! Příbor), Mgr. Pavel Netušil (za Společně 
pro Příbor), Ing. Miroslav Štěpán (za ODS Příbor), Jan Krišák, DiS. (za 
MO ČSSD Příbor), Foto: Tomáš Motlíček

Na 3. zasedání Zastupitelstva města Příbora 
2. února 2023 se po čtyřech měsících od 
konání komunálních voleb podařilo zvo-
lit kompletní vedení města. Již v prvních 
povolebních týdnech se dohodla na jednotné 
a konstruktivní spolupráci v zastupitelstvu, 

případně v budoucím vedení města, sdružení 
nezávislých kandidátů Žijeme! Příbor, Společ-
ně pro Příbor a MS ODS Příbor. Dne 22. října 
2022 „devítka“ podepsala „Memorandum 
o povolební spolupráci v Příboře“, v němž 
jasně deklarovala jednotný a týmový postup 

v dalším vyjednávání o vedení města s ostat-
ními subjekty zastoupenými v zastupitel-
stvu, vyjma KSČM. Po mnoha neúspěšných 
schůzkách s SNK Příbor je náš domov a MěO 
KDU-ČSL nastal zásadní posun v komunikaci 
až na sklonku roku 2022, kdy krystalizovala 

Koalice, kterou nikdo nečekal? A proč ne?
Ing. Miroslav Štěpán (předseda MS ODS Příbor)

V Měsíčníku města Příbora č. 2/2023 byl 
uveřejněn příspěvek Mgr. Jiřího Tuzy, povoleb-
ního lídra sdružení SNK – Příbor je náš domov, 
nazvaný „I město Příbor už bude mít nového 
starostu. A také nového místostarostu…“.
Autor se v něm pokusil shrnout sled událostí, 

které se odehrály v minulých čtyřech měsících 
-„milníky“, jak píše. Také uvádí, cituji: „Vše 
budu popisovat z pohledu našeho sdružení 
SNK – Příbor je náš domov. I přesto, že zde 
budu uvádět pouze faktický sled událostí, pod-
ložený e-mailovou a jinou komunikací, musíme 
vnímat, že se jedná o náš subjektivní pohled.“
Ano, vnímáme… Bohužel se však ve svém 

článku dopouští několika významných 
nepřesností, které poškozují Občanskou 
demokratickou stranu v Příboře. 
V uvedeném příspěvku je příborská ODS 

několikrát zmíněna. Nevidím na tom nic 
špatného - i já ve svých komentářích zmiňuji 
jiné subjekty, jejich postoje v jednáních a je-
jich kroky, jež učinily. 
Za důležité ale považuji, aby byly tyto ko-

mentáře zasazeny do reality, nebyly pokřiveny 
a nebyly dezinformační.
ODS je demokratická strana s demokraticky 

zvolenými orgány a Místní sdružení ODS 
Příbor činí veškerá rozhodnutí na základě de-

mokratických pravidel a principů ukotvených 
do vnitrostranických normativů. Jsou to prin-
cipy, které jsem se rozhodl dát na první místo 
v povolebních vyjednáváních, ve veřejných vy-
jádřeních i v diskuzích. Pro mě jako předsedu 
bylo zásadní, že všichni členové vedení strany 
a zastupitelé za ODS se k potenciálnímu vývoji 
a určení dalšího postupu mohli vyjádřit a de-
mokraticky svůj názor přetavit do své volby. Je 
pro mě zásadní, že k dalšímu postupu proběhlo 
hlasování, jehož výsledek byl výrazně většino-
vý ve prospěch spolupráce s Ž!P a SPP. 
A jen pro upřesnění - toto hlasování proběh-

lo týden po komunálních volbách, nikoliv po 
úvodním zastupitelstvu. Po něm se již v klidu 
podepsalo memorandum, kdy podpis před-
sedy ODS Příbor a zastupitelů za ODS Příbor 
byl opětovně odsouhlasen výraznou většinou 
členů místního sdružení.
Proč memorandum mezi Ž!P, SPP a ODS 

vzniklo? Mělo dát veřejnosti jasně najevo, že 
metody a postupy jako jsou tajná volba, záku-
lisní praktiky a separátní zájmy jsou něco, co 
by z příborské politiky mělo zmizet. Memo-
randum mělo dát jasný signál všem demokra-
tickým subjektům působícím v Příboře, že 
pokud se chtějí podílet transparentně, věcně 
a demokraticky na vedení města, budou mít 

vůli podepsat koaliční smlouvu a „přiměřeně 
rozumně“ naložit se silou získaných mandá-
tů, tak je cesta k odblokování patové situace 
otevřená. Jak vše dopadlo, víme.
Bohužel v lednu byly na facebooku 

SNK-PJND uvedeny mylné informace o ODS 
Příbor, a proto jsem tehdy e-mailem požádal 
autora a další zastupitele za SNK-PJND, aby 
zveřejňovali jen skutečnosti, které mají ověřené. 
Předpokládal jsem, že moje výzva bude vysly-
šena, ale naopak - text byl uveřejněn i v Měsíč-
níku a nyní jsem již opravdu považoval za nutné 
se k uveřejněnému článku vyjádřit. Věřím, že 
se tyto komunikační neřesti nestanou důvodem 
pro odmítání konstruktivní spolupráce na pro-
jektech prospěšných pro občany města Příbora.
Děkuji tímto všem čtenářům, kteří si tento 

příspěvek přečetli. Myslím si, že je důležité, 
aby občané měli informace vyvážené z obou 
stran a mohli si tak udělat svůj názor. Za ODS 
jde o první a zároveň poslední reakci na infor-
mace o povolebním vyjednávání, kterou takto 
uveřejňujeme. Na případnou další reakci již 
budeme odpovídat standardně, mimo stránky 
Měsíčníku. V přípravě jsou nové webové 
stránky a sociální profily, kde budeme rádi 
za diskuzi k tématům, jež naše sympatizanty 
a občany města budou zajímat.

rickém kontextu neustále vyvíjí. Řada politic-
kých stran a hnutí měla, má a vždy bude mít 
na svých volebních listinách kandidáty, kteří 
svou politickou orientaci nebo příslušnost 
k různým politickým stranám a hnutím mění. 
Pokud se člověk v našem městě zastává všech 
lidí dobré vůle bez ohledu na jejich politickou, 

náboženskou či jinou příslušnost, snaží se jim 
naslouchat a porozumět, nemusí se stydět za 
oslovení „přeběhlík“ (přeběhlík bez politické 
příslušnosti) a může být na něj právem hrdý.
Na třetím zastupitelstvu konaném v mi-

mořádném termínu pronesl předseda SNK 
Příbor je náš domov slova o MORÁLCE, ZÁ-

SADOVOSTI a FAIR PLAY. Pokud si pečlivě 
a nezaujatě srovnáte oba články týkající se této 
problematiky, pokud se pozorně zaposlouchá-
te do komentářů mimořádného zastupitelstva, 
ale hlavně pokud jste objektivní, nestranní 
a znáte osobně své zvolené zastupitele, pak si 
svůj individuální nadhled vytvoříte sami.
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případná možná dohoda s MO ČSSD Příbor. 
Společná upřímná snaha všech čtyř subjektů 
řešit a vyřešit patovou povolební spolupráci, 
a zvolit odpovědné vedení města, vyústila 
24. ledna 2023 v podpis koaliční smlouvy. Po-
litické subjekty Žijeme! Příbor, Společně pro 
Příbor, MS ODS Příbor a MO ČSSD Příbor 
se budou společně podílet na správě města ve 
volebním období 2022–2026. 
Koaliční strany deklarují vzájemnou zod-

povědnost za řádný chod města, zavazují se 
k dodržování principů rozpočtové odpověd-
nosti (s cílem nepřenášet neúměrnou finanční 
zátěž budoucímu vedení města) a zodpovědnost 
za dlouhodobý růst úrovně a kvality života ob-
čanů města Příbora. Dále se koaliční subjekty 
dohodly na tom, že veškeré jejich konání a roz-
hodování bude činěno s ohledem na maximální 
šetrnost k životnímu prostředí a s respektem 
k ochraně přírody. Vedení města podporuje 
myšlenku otevřené radnice, stabilního úřadu 
jako základu pro přípravu dlouhodobé koncep-
ce a vize rozvoje města. K vybraným diskuto-
vaným tématům bude městský úřad pořádat 
veřejná slyšení s občany města. Věříme, že 
otevřená komunikace přispěje ke správnému 
určení priorit řešených oblastí. Zachováme 
tzv. procházky se starostou/místostarostou. 
Občany budeme pravidelně informovat o dění 
ve městě prostřednictvím sociálních sítí, webo-
vých stránek, lokální televize a Měsíčníku 
města Příbora. 
Rozhodujícím faktorem vedoucím k podpisu 

koaliční smlouvy byla bezvýhradná dohoda na 
programových tezích všemi zainteresovanými 

subjekty. Koaliční smlouva definuje klíčové 
programové priority takto:
	» efektivní využívání financí (s ohledem na 
omezování zdrojů obcí z veřejných prostřed-
ků hospodařit s vyrovnaným rozpočtem 
města a nezadlužovat obec přes únosnou 
míru) a odpovědná správa majetku města;
	» zaměřit se na účelné nakládání s finanční-
mi prostředky a majetkem města u organi-
zací zřízených městem a prosazovat účinné 
vyhodnocování efektivnosti vynaložených 
prostředků z rozpočtu města;
	» v maximální míře využívat všechny 
dostupné dotační tituly a granty (včetně 
evropských) pro realizaci projektů měs-
ta k uspokojování potřeb a spokojenosti 
občanů;
	» podpora individuální výstavby nových bytů 
(např. spolupráce s developery);
	» příprava výstavby mateřské školy v lokalitě 
za školou Npor. Loma, která bude splňovat 
požadavky současných výukových trendů 
(součástí přípravy bude zřízení pracovní 
skupiny, která doporučí další postup orgá-
nům města Příbora);
	» rekonstrukce skateparku a přilehlého 
prostoru;
	» revitalizace předprostoru před ZŠ Npor. 
Loma (doplnění mobiliáře, oživení zeleně, 
úprava povrchů, workout hřiště);
	» příprava revitalizace veřejných prostran-
ství: předprostor COOP, předprostor vlako-
vého nádraží v návaznosti na rekonstrukci 
budovy nádraží, úprava městského parku 
a parku na nábřeží Rudoarmějců;

	» příprava realizace výletiště v lokalitě u vo-
dojemu na ulici Štefánikově (zpřístupnění 
areálu občanům města, vybudování naučné 
stezky o vodě a přírodě, příprava rekon-
strukce historického vodojemu);
	» rekonstrukce budovy č. p. 118 na ulici Freu-
dově – tzv. „sklípek“;
	» rozšíření kapacity městského hřbitova;
	» koncepční řešení ulic U Brány, Karla Čapka 
a Zámečnické (etapovitá realizace);
	» řešení problematiky parkování ve městě 
(abonentní a rezidentní parkování);
	» umístění Turistického informačního centra 
na náměstí Sigmunda Freuda;
	» příprava záměru koncepčního a realistic-
kého využití objektu č. p. 1346 (bývalá 
ZŠ Dukelská);
	» podpora zřízení komunitního kulturního 
centra (klubovna pro spolky, zkušebna pro 
kapely, hudební a divadelní klub, vyžití pro 
teenagery);
	» podpora vytváření krajinných prvků v ze-
mědělské krajině a šetrné hospodaření na 
zemědělské půdě;
	» podpora myšlenky tzv. zelené infrastruktury;
	» senior pas (výhody a slevy na akce pořáda-
né městem pro občany 65+).
Uvedené koaliční priority nepokládáme za 

definitivní, uzavřené. Uvítáme další podněty 
a návrhy od zastupitelů napříč politickým 
spektrem, organizací a spolků, firem, ale 
i jednotlivců, občanů Příbora. Naším cílem je 
společně s vámi budovat město s atmosférou 
důvěry a otevřené komunikace, místo pro 
kvalitní a bezpečný život. 

Borovecký rybochov se dále rozvíjí
Milan Konvička (člen výboru MO ČRS Příbor)

Rybochovné zařízení na Borovci doznalo 
v posledních třech letech významné změny. 
Všichni členové MO ČRS Příbor se konečně 
po velmi složitých jednáních dočkali, že mají 
svou víceúčelovou hospodářskou budovu na 
Borovci v areálu rybniční soustavy a to i s čís-
lem popisným. Veškeré potřeby teď mají na 
jednom místě.

Hospodářská budova se však nestavěla jen 
pro potřeby rybářů, ale již dnes můžeme říct, 
a chceme to tak, že slouží i potřebám široké 
veřejnosti z Příbora a okolí. Vede zde nauč-
ná stezka, která je ve spolupráci s městem 
Příborem velmi navštěvována. Rybáři vítají 
všechny návštěvníky, kteří se chovají ohledu-
plně k této lokalitě.

Hospodářská část budovy pokrývá vše 
potřebné k rybochovu. Je zde garáž, dílna 
a skladovací prostory pro všechna potřebná 
zařízení. Našich pět rybníků slouží hlavně 
k odchovu násadových ryb velmi potřebných 
do lovných revírů v celém Moravskoslez-
ském kraji. Mimo kapra jako hlavní rybu zde 
odchováváme velmi žádanou násadu ročního 

Divadlo Koloběžka
Michaela Novobilská

Na Hájově se pořád něco děje, a tak první 
kulturní akcí pro děti v novém kalendářním 
roce bylo nedělní divadelní představení s te-
matickým názvem Popletená zimní pohádka. 
Akci připravil Osadní výbor Hájov ve spolu-
práci se spolkem Liga žen. Stylovou jízdou na 
koloběžkách nám pohádku doslova přivezlo 
divadélko Koloběžka z Nového Jičína, za kte-
rým stojí dvě sympatické paní herečky, které 
během představení vystřídaly řadu kostýmů 
a navodily správnou atmosféru. Příběhem 
nás provázeli sněhuláci, tučňáci, dokonce 
i africký šaman, který vykouzlil nejeden 
dětský úsměv. Do příběhu byli zapojeni 

i malí diváci, kteří velmi ochotně spolupraco-
vali, odpovídali na otázky a ti nejodvážnější 
pomáhali sněhulákovi i na pódiu. Tato akce 
měla na Hájově premiéru, a proto byla pří-
jemným překvapením poměrně velká účast 
malých i velkých posluchačů. V publiku jsme 
napočítali 38 malých zvědavých diváků, 
v doprovodu rodičů i prarodičů, pro které 
bylo připraveno jak tekuté občerstvení, tak 
čerstvý popkorn v různých příchutích. Před-
stavení sklidilo na závěr bouřlivý potlesk, 
a proto doufáme, že na Hájově získá tradici 
a bude součástí kulturního života.
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candáta a ostroretky stěhovavé. 
Jsme si však dobře vědomi, že Borovec a okolí 

včetně povodí řek Lubiny a Sedlničky je příliš 
zranitelným ekosystémem. Abychom přispěli 
komplexně k udržení ekosystému v tomto 
regionu, úzce spolupracujeme s Ostravskou 
univerzitou a to přírodovědeckou fakultou. 
Naše spolupráce je zaměřena obecně na vodní 
živočichy a je více jak patnáctiletá a má své 
výsledky. Na Boroveckých rybnícíchse věnuje 
skupina vědeckých pracovníků a studentů 
pod vedením Doc. RNDr. Aleše Dolného, 
Ph.D., monitoringu vážek. Opakovaně se na 
Boroveckých rybnících vyskytuje 45 druhů 
vážek, tj. 60 % všech druhů vážek v ČR. 
Z toho jsou dva druhy zvláště chráněné a to 
i celoevropsky - těmi jsou vážka jasnoskvrn-
ná a vážka běločelá. Vyskytuje se zde vážka 
uvedená na evropské červeném seznamu, 
tou je vážka rumělková, která zde má jednu 
z největších populací v Evropě. Podobně jako 
předcházející skupina věnuje se skupina pod 
vedením RNDr. Lukáše Cholevy, Ph.D., vý-
skytu obojživelníků. Borovecké rybníky jsou 
domovem lokálně významných a početných 
populací zvláště chráněných druhů obojživel-
níků, např. rosničky zelené, ropuchy obecné, 
skokana zeleného, skokana skřehotavého, 
čolka obecného a plaza užovky obecné. I tito 
obratlovci jsou chráněni Zákonem o ochra-
ně přírody a krajiny. Musím zde uvézt, že 
způsob, jakým jsou naše rybníky obhospoda-
řovány po doporučení vědeckých pracovníků 
univerzity je zde ve funkční rovnováze a bu-

deme v této spolupráci dále pokračovat. 
Vše, co je výše uvedeno, je nutné chránit 

před nebezpečnými vlivy způsobené ve větši-
ně případů člověkem a taky změnou klimatu.
Není třeba zdůrazňovat, ale všichni vodní ži-

vočichové jsou přímo závislí na vodě a člověka 
nevyjímaje. Jsme příliš závislí na vodních or-
ganizmech a bez nich tady nebudeme. Všichni 
živočichové jsou v některém potravní řetězci 
a vodní nevyjímaje.
Je třeba konstatovat se vší vážností, že vel-

kým problémem se stává na našem rybochovu 
v Borovci nedostatek vody v jeho přítocích, 
které tvoří potok Zamrlinka a Mutinův potok. 
Musíme vyvinout veškeré úsilí na řešení to-

hoto problému. Problémy s nedostatkem vody 
má i řeka Lubina. Řešením je zde již v mnoha 
případech uváděné zadržení vody v krajině. 
To co se v minulých letech provádělo s odto-
kem vody z povodí je mírně řečeno strašné. 
Meliorační zásahy do toků řek a vlásečnic 
(vyrovnávání toků, zprůchodnění toku beto-
novými koryty a kamennými rovnaninami, 
stavění splavů a taky odvodnění a tím pádem 
i vysoušení mokřadů a jiné nežádoucí zásahy) 
byly těmi, které připravily krajinu o vodu. 
A to se vždy projevilo při záplavách. Na pří-
kladu Lubiny je nutné uvést i to, že se totálně 
zabránilo protiproudé migraci všech vodních 
organizmů. Jsem přesvědčen, že je nutné 
skoncovat s takovými postupy, které vodu 
z krajiny nechají mizet bez využití a v nepro-
spěch všech.
Nechci zde uvádět jen problémy, ale našim 

prvořadým úkolem je to co nejrychleji dát 
do pořádku. Pro mě a nás, kteří mají rádi 
přírodu, vidím řešení tohoto problému ve vo-
dohospodářské revitalizaci. Slovo revitalizace 
znamená uvádění do původního přírodního 
rázu a přirozených funkcí toků a jejich okolí.
Je velmi zajímavé, že máme na tuto činnost 

platný Zákon o vodách č. 254/2001 sb., který 
ukládá správcům vodních toků provádět 
vodohospodářské revitalizace, ale neděje se 
tak. Jsem přesvědčen, že tento problém se 
musí řešit plánovitě v jednotlivých regionech. 
Již několikrát jsme se pokoušeli řešit našimi 
připomínkami otázku platnou pro řeku Lu-
binu a její alespoň protiproudé zprůchodnění 
pro vodní živočichy, ale až na maličkosti jsme 
s touto otázkou neuspěli a opravy či rekon-
strukce se nedějí v duchu výše uvedeného 
zákona. Jistě by napomohlo, aby se do řešení 
této problematiky zapojily i složky města. Pro 
biotop Boroveckých rybníků je však rychlé 
a účinné řešení velmi nutné. Několikrát jsme 
problém s vodou řešili v minulosti. Celou 
situaci s biotopem jsme řešili i s odborní-
ky Ostravské univerzity. Vždy jsme došli 
jen k tomu, aby se voda zadržela v povodí 
Mutinova potoka a potoka Zamrlinky. Velmi 
důležitým a snad i jediným řešení je obnova 
mokřadů a výstavba poldrů v těchto povodích. 
My rybáři proto budeme vždy podporovat 
plánovité řešení vodohospodářské revitalizace 
v našem regionu. Problémy tu máme a řešení 
je otázkou našeho přístupu a zodpovědnosti 
k budoucí generaci.

Hasiči z Prchalova se 
blýskli v extralize
Dalibor Tobola

Velmi vydařenou sezonu 2022 hlásí obě 
mužská družstva SDH Prchalov, který v loň-
ském roce oslavil 100 let od svého založení.
Jak A tým, tak i B tým začal přípravu na 

sezonu v požárním útoku již v zimních měsí-
cích, kdy využíval atletický tunel či posilovnu. 
Tvrdá dřina se mladíkům rozhodně vyplati-
la. „Jako již tradičně jsme pak při prvním jarním 
sluníčku začali přípravu venku. Po pár intenzivních 
trénincích nás již čekaly první předligové závody 
a soustředění na jihu Čech. Vše se vydařilo a mohli 
jsme se tak vydat na první kola ligových soutěží,“ 
informoval vedoucí prchalovských mužských 
družstev v požárním útoku Filip Pustějovský. 
Prchalovský B tým se představil v Morav-

skoslezské lize (MSL) a v Moravskoslezském 
poháru (MSP) a počínal si fenomenálně. Po 
úvodních čtyřech kolech MSL a třech kolech 
MSP neznala startovní listina jiného vítěze 
než prchalovské béčko. „Béčku se pak dařilo 
i nadále. V MSL to byla velká bitva se Stachovi-
cemi a Jistebníkem, ale kluci nakonec stylem start 
cíl dokázali získat ligový double a stali se mistry 
v obou nejvyšších krajských soutěží,“ pochvaloval 
si Pustějovský dvojitý triumf Prchalova, jak 
v MSL, tak v MSP.
Prchalovský A tým se pak rval s těmi nejlep-

šími týmy z celé 
České republi-
ky v Extralize 
požárního útoku. 
Prchalovští vstu-
povali do sezony 
s omlazeným 
výběrem. „Bohužel 
jsme se dopouštěli 
řady mladických 
nerozvážností 
a drobných chyb 
z nervozity. Bodů jsme tak z prvních několika kol 
moc neposbírali. S dalšími závody ovšem zkušenos-
ti přicházely a s nimi i zlepšení výkonů,“ vzpomí-
nal Pustějovský, který poukazoval především 
na první vítězství v Zahnašovicích v okrese 
Kroměříž. „V té obrovské konkurenci se jednalo 
o velký úspěch. Nakonec jsme urvali pět medailo-
vých umístění,“ připomněl vedoucí mužských 
družstev SDH Prchalov, jenž byl sám součástí 
úspěšné sestavy.
Něco neskutečného se pak Prchalovu 

povedlo v Letohradu-Orlici v Pardubickém 
kraji. Tým totiž zaběhl čas 15,83 vteřin, který 
se stal nejlepším časem celého extraligového 
ročníku 2022. „Dokonce to byl třetí nejrychlejší 

čas v historii celé extraligy,“ usmál se Pustějov-
ský, jehož týmu nakonec 104 získaných bodů 
stačilo na výtečné 6. místo celkového pořadí. 
Vítězem extraligy ČR v požárním útoku se 
stal pro loňský rok Čikov z okresu Třebíč.
Velké úspěchy prchalovských hasičů by sa-

mozřejmě nebylo možno realizovat bez pomoci 
sponzorů. „Rádi bychom ještě poděkovali všem, 
díky kterým jsme se mohli a doufáme, že i v příštích 
sezonách budeme moci věnovat tomuto nelehkému 
sportu, který se stal neodmyslitelnou součástí našich 
životů, a kterým můžeme zviditelnit nejenom sebe, 
ale především také obec Prchalov. V těchto finančně 
nelehkých časech patří velké díky především pánům 
Josefu Jahnovi a Čestmíru Vespalcovi z Prchalo-
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Masopustní průvod na Hájově
Matula Dalibor (člen výboru SH ČMS SDH Hájov)

Tak si hasiči na Hájově nečekaně prodloužili 
čekání na masopustní průvod. Místo loňského 
roku, kdy to prostě nešlo, se vše podařilo až letos.
V sobotu 4. února již brzy ráno ostře foukal 

dosti ledový vítr. Byl jsem sám zvědavý, jaká 
bude nakonec účast.
Sraz jsme měli v 8.30 hodin před Obecním 

domem. Přijel krásný povoz tažený koňmi 
z nedalekých Závišic.
Ten jsme ještě trochu vyzdobili a počkali 

na zbývající účastníky průvodu. Sešlo se nás 
postupně 65 masek a maškar. Jednak byly 
z půjčovny, ale i doma pěkně vytvořené. To 
byl naprosto úžasný počet vzhledem k drs-
nějšímu počasí. 
Moc pěkné bylo taky to, že s námi bylo v prů-

vodu plno dětí. To vždy zpestří každou akci. Byli 
se svými rodiči, kamarády z hasiče a ze školy. 
Plně si to užívali, byla radost na ně pohledět.
A co jsme mohli vidět? Tak třeba Krakonoše, 

kardinála, čarodějnice, hokejisty, jeptišku, 
politiky, faráře, šermíře, muchomůrky, 
čertíky a další krásné parády. A samozřejmě 
nesměl chybět tradiční masopustní medvěd.
Následně jsme si pořídili i společné fotogra-

fie a mohli za doprovodu a zpěvu výborného 
harmonikáře pomalu přejet s veselou náladou 
k domu předsedy osadního výboru pana Rad-
ka Jurečky. Tam proběhlo tradiční požádání 
o povolení k masopustnímu průvodu s při-
praveným pestrým pohoštěním. Až pak jsme 
mohli vyrazit postupně po celé obci. 
Do každého domu jsme předali pozvánku 

na plesy s pochováním basy na termíny 11. 
února a 18. února. Lidé měli pro nás, účast-
níky průvodu, nachystáno plno dobrot a taky 
něco na zahřátí. Voněly klobásníky, koláče, 
koblihy, štrůdly, řízky doplněné jednohubka-
mi, trubičkami a spoustou dalších pochutin. 
Teplý čaj, dětský punč nebo pro dospělé něco 
ostřejšího přišlo určitě vhod.
Harmonikář hrál s promrzlými prsty 

jednu písničku za druhou. Na vlečce seděly 
hlavně děti, které si taky zazpívaly společně 
s námi. Výhodou byla střecha nad hlavou 
pro všechny, kteří si chtěli odpočinout 
a svést se aspoň na chvíli.
No řeknu vám, měl jsem i malou dušičku. 

Kdy přesně? Když koně jely v jednom místě 
pomalu do kopce po zledovatělém povrchu. 
Naštěstí to dobře dopadlo. To jsem si opravdu 
hodně oddechl.
Postupně jsme projeli všechny místní části 

naší malé krásné obce.
Zejména noví občané zažili tuto zajíma-

vou akci poprvé a byli z ní velmi nadšeni. 
Pozitivní nálada se s námi nesla až do poslední 
chalupy. Začali jsme před devátou hodinou 
ráno a končili až někdy před čtvrtou hodinou 
odpolední. Všichni byli na nás milí, zazpívali 
si s námi a někteří určitě přislíbili účast na 
plese. Někde se dokonce tancovalo, tak bylo 
v onu sobotu na Hájově veselo!
Závěrem bych chtěl poděkovat naprosto 

všem, kteří se podíleli jakýmkoliv způsobem 
na organizaci masopustního veselí. Dále dě-

kujeme našemu předsedovi osadního výboru, 
že nám dal kladný souhlas svým podpisem 
a větou: Obec je vaše. Rovněž všem mas-
kám, které se v hojném počtu zúčastnily 
masopustního průvodu. Dále vše lidem, kteří 
pro nás připravili výborné pohoštění. Také 
kočímu s harmonikářem, kteří nám dělali 
skvělý doprovod. 
Od počátku s námi byla také příborská 

televize, která to s námi vše rozjížděla. Určitě 
nám připraví své záběry v jejich pravidelném 
vysílání na www.televize-pribor.cz.
Na webových stránkách obce www.hajov.cz 

budou jistě zveřejněny fotky i z této specifické 
akce (odkaz v liště na SDH - hasiči).
Moc pěkné je na tom hlavně to, že je tato 

tradice na Hájově stále živá a dlouhá léta se 
zachovává.
Zároveň to jsou tři krásné kulturní akce 

po sobě jdoucí. A lidé se na ně těší a jsou 
zvědaví, co je čeká v programu na plesech. 
Události a zábavné věci v obci, které se staly 
od posledního pochování basy, různě vtipně 
zveršované. Jak jinak. Za tím vším stojí ale 
několikaměsíční přípravné kroky.
Pak už jsme se těšili na dva končinové 

plesy, která nás čekaly v následujících ví-
kendech. Čekal nás tam mimo jiné zajímavý 
program po obě soboty tak, abychom mohli 
vyhovět požadavkům zejména místních ob-
čanů. Tak snad se nám to podařilo a zůstaly 
všem hezké vzpomínky.

Sociální podnikání pomáhá oživovat 
centrum města
Hana Švecová, Foto: Vendula Veronesi

Jsou to už tři roky, co naše Družstvo 
VIKTORINA LOCA zahájilo s podporou 
evropských dotačních fondů v březnu 2020 
projekt sociálního podnikání v oblasti výroby 
potravin, cateringových a stravovacích služeb. 

Trefili jsme se rovnou do startu „doby s covi-
dem“. Pro většinu rodin a podniků to bylo ob-
tížné období. Obor gastronomie patřil k těm, 
které přijatá opatření na ochranu veřejného 
zdraví postihla zvlášť významně. Přesto jsme 

postupně budovali tým zaměstnanců z osob 
obtížněji naplňujících požadavky trhu práce 
zaměřeného především na efektivitu a vý-
konnost. Ať už to jsou maminky malých dětí, 
vracející se z rodičovské dovolené, nebo osoby 

va. Dále bychom chtěli poděkovat všem, co nás 
podpořili při realizaci naší domácí soutěže a poskytli 
nám finanční nebo materiální dary,“ poděkoval 

závěrem Filip Pustějovský, jenž už je spolu se 
všemi dalšími členy prchalovských družstev 
v očekávání následující sezony 2023. „Zlepšené 

výkony na konci sezony nám do letošní sezony dávají 
naději na ještě více medailových umístění,“ uzavřel 
Filip Pustějovský.
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se zdravotním postižením či znevýhodně-
ním. V našem sociálním podniku se snažíme 
hledat takové způsoby pracovního zapojení 
zaměstnanců, které umožní sladit práci s péčí 
o rodinu, odpovídají jejich individuálním 
možnostem, ale zároveň vedou i k jejich další-
mu nejen pracovnímu rozvoji.
Hlavním tématem družstva je „jídlo z blíz-

ka“ a naše zaměstnankyně spojuje vášeň pro 
poctivé vaření z kvalitních surovin bez prů-
myslových náhražek a polotovarů. Ohlasy na 
výsledek našeho společného snažení zejména 
v denním bistru s bezobalovým koutkem 
jsou vesměs kladné. Nabízíme pestré polední 
menu v podniku přímo na náměstí, také 
cateringové služby. V odpoledních hodinách 
a o víkendech nabízíme pronájem bistra, kde 
si můžete uspořádat vlastní rodinnou oslavu 
nebo menší firemní akci. V prostoru mini-
malisticky pojatém, ale s pozitivním spole-
čenským přesahem. Nábytek a osvětlení jsou 
vyrobeny z upcyklovaného materiálu, který 
původně sloužil k jinému účelu, posléze však 
neskončil jako odpad, ale stal se základem 
nového užitečného výrobku. Jako družstev-
níci jsme hrdi na tuto úspěšně provedenou 
přeměnu, protože k hlavním cílům družstva 
patří i předcházení vzniku odpadu a důraz na 
environmentální dopady našeho podnikání. 
S úmyslem omezovat zbytečnou produk-
ci plastů a obalových materiálů nabízíme 
zákazníkům využívat pro odběr obědů vratné 
zálohované REkrabičky nebo vlastní nádoby. 
Obědy také rozvážíme v rámci blízkého okolí.
Výstavba obchodních kapacit na okrajích 

měst změnila nákupní zvyklosti obyvatel. 
V centrech měst skončily malé obchody 
a drobné provozovny, vidíme prázdné výlohy, 

minimální pohyb obyvatel téměř po celý 
den. Centra měst se vylidňují. V Příboře 
to není snad až tak úplně zoufalé. I naše 
družstvo se snaží přispět k oživení náměstí, 
a to prostřednictvím pořádání komunitních 
společenských a kulturních akcí v bistru 
a přilehlém podloubí. Druhým rokem jsme 
ve spolupráci s místními hudebními nadšenci 
nabídli veřejnosti vystoupení muzikantů nejen 
z Příbora. Letos v únoru jsme zahájili společné 
tvoření v bistru. Vlastní výrobu macramé 
klíčenek máme za sebou, ale malování kraslic 
a vazba jarních věnců na dveře nás ještě čeká. 
Jako družstevníci jsme si vždy přáli, aby nově 
zbudovaný prostor sloužil nejen pro naše 
vlastní aktivity. Chceme ho sdílet i s jinými 
aktivními a tvůrčími lidmi z Příbora, kteří by 
zde nabídli veřejnosti své dovednosti a umění, 

inspirovali k zapojení do společenského dění.
Pokud vás více zajímá téma sociálního pod-

nikání u nás, najdete podrobnější informace 
například na webu České sociální podnikání. 
V Příboře brzy nebudeme jediným sociálním 
podnikem. Chystá se zprovoznění řemesl-
né výroby piva v minipivovaru, který bude 
rovněž fungovat na principech sociálního 
podnikání. Vzájemná spolupráce by byla 
velkým přínosem pro oba podniky. Členo-
vé našeho družstva jsou pouze občasnými 
konzumenty zlatého moku bez patřičných 
znalostí a dovednosti. Hledáme proto místní 
fandy a nadšence řemeslně vyrobeného piva, 
kteří by nám pomohli s propagací i nabídkou 
nejen místního piva přímo u nás v bistru. 
Chcete se s námi setkat? Najdete nás v bistru 

v pracovní dny od 9 do 17 hodin. 

TJ Příbor a její činnost v r. 2022
Kamil Bordovský

Tělovýchovná jednota Příbor, z.s., posky-
tuje ve svých sportovních zařízeních zázemí 
pro více než 300 registrovaných sportovců 
všech věkových kategorií a také pro širokou 
sportující veřejnost. Oproti sezóně minulé 
byla již ta s letopočtem 2022 opět plynulá 
a sportovci se nemuseli potýkat s různými 
omezeními z důvodu covidové pandemie. 
Nárůst sportujících členů byl zřejmý ve všech 
oddílech a znát to bylo také na obsazenosti 
tělocvičny i na zvýšeném zájmu o posilovací 
cvičení v našem Gymu.

Ve sportovní hale provozují svou činnost 
oddíly aerobiku, sportu pro všechny, malé 
kopané, nohejbalu, florbalu a sportovního 
klubu vzpírání. Pro veřejnost je určen i provoz 
fit centra a sauny, kde je k dispozici bar pro 
zakoupení různých výživových doplňků, 
iontových nápojů a občerstvení. V období od 
jara do podzimu je mezi obyvateli města velmi 
oblíbené také venkovní občerstvení s pose-
zením, které je o pouťovém veselí rozšířeno 
o plochu venkovního hřiště.

Na fotbalovém stadionu sportují členové FK 
Primus Příbor, kteří mají v současné době 
početnou členskou základnu dětí a mládeže 
a po hubených letech zase dosahují výborných 
výsledků. V 8 mládežnických kategoriích 
nastupují fotbalové naděje, o jejichž rozvoj se 
stará ve svém volném čase 12 trenérů, převáž-
ně z řad bývalých členů a rodičů. Velký dík 

také patří vedení fotbalového oddílu za jejich 
snahu a úsilí na zvelebování areálu, který je 
nejhezčí v širokém okolí.

Fotbalový stadion

Sportovní hala

Nové osvětlení
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Co se děje u nás ve škole
Mgr. Dana Lišková (za pedagogy ZŠ Jičínské Příbor)

Na konci ledna se uskutečnil letošní první 
turnus lyžování se Skisněhulkou, kterého 
se zúčastnili žáci prvního stupně naší školy. 
Ti se na svahu v Tošovicích během pěti dnů 
seznámili formou zábavných her se základy 
lyžování i bezpečné jízdy. Pokročilejší z nich 
naopak zdokonalili své dosavadní dovednos-
ti, které využili v nejrůznějších disciplínách. 
Na konci jejich týdenního snažení obdrželi 
všichni mladí lyžaři medaili a sladkou odmě-

nu. V jednotlivých kategoriích obdrželi cenu 
také nejlepší lyžaři a lyžařky. Nezapomnělo 
se ani na ty děti, které se nejvíce zlepšily 
a ukázaly velký pokrok. Děkujeme všem 
zúčastněným a také skiareálu v Tošovicích za 
skvělé zázemí a zasněžený svah.
O tom, že čtení může dělat radost 

nejenom čtenářům, ale i posluchačům se 
přesvědčily dvě žákyně 8.B, když navštívily 
klienty Domova Příbor. Jana a Markéta si 

připravily povídky pánů Šimka a Grossman-
na Jak jsme chovali užitečné zvíře, Moje prv-
ní taneční a povídku Jak jsem ochořel. Dívky 
i přes značnou nervozitu dokázaly četbou 
zaujmout své pozorné posluchače. Byla to pro 
ně bezpochyby zajímavá zkušenost, kdy mu-
sely číst nahlas, pomalu a správně intonovat. 
Už teď se těšíme na další návštěvu v Domově 
Příbor a děkujeme jim za pozvání.
V prvním pololetí letošního školního roku 

Absolventi ZUŠ Příbor slaví 
úspěch v zámoří
Pavel Debef

Dva bývalí absolventi ZUŠ Příbor ve hře na 
trombon Pavel Debef a David Dubec zamířili 
spolu s Filharmonií Brno na prestižní turné 
do USA. Při svém únorovém turné odehráli 
sedm koncertů v sedmi městech s reprezen-
tativním výběrem české hudby (Dvořák, 
Janáček, Martinů) v originální kombinaci se 
soudobou hudbou americkou (Glass, Ande-
rson, Bolcom). Koncertovali v New Yorku 
v proslulé Carnegie Hall, v Ann Arboru, tři-
krát v Kalifornii, v Kansas City či v texaském 
Lubbocku. Vše pod taktovkou šéfdirigenta 
Filharmonie Brno Dennise Russella Daviese.
David Dubecseke koncertu v New Yorku 

vyjádřil slovy: „Účinkovat na nejopěvova-

nějším pódiu světa v Carnegie Hall pro mě 
byla obrovská pocta, o takovém zážitku 
sní snad všichni muzikanti klasické hudby 
a já jsem moc rád, že se mi to v tak mla-
dém věku poštěstilo. Jsem opravdu vděčný 
za tuto příležitost. Budu na to vzpomínat 
celý život.”
Pavel Debef k tomu dodal: „Celá tato cesta 

byla v mnohém výjimečná. 
Nejen náročné koncerty ve vyprodaných 

sálech, ale i dlouhé přelety na jednotlivé 
koncerty a střídání časových pásem byly 
často vyčerpávající. 
Na druhou stranu - měli jsme dostatek 

příležitostí poznat a zažít věci, které v nás 

zůstanou napořád. Jízda na kole po New 
Yorku, mrakodrapy na Manhattanu, zápas 
NBA, NHL, mrazy v Michiganu, koupání 
v Tichém oceánu, slunná Kalifornie, místní 
pochutiny v různých částech země - i takto 
jsme poznávali život za velkou louží.”
David Dubec je 18letý posluchač Janáčkovy 

konzervatoře Ostrava, kde studuje (stejně 
jako kdysi na ZUŠ Příbor) v trombonové 
třídě MgA. Pavla Debefa, Ph.D. Ten je zase 
bývalým žákem p. ředitele Iva Lacného.

Tenisový areál v ul. Na Valše je provozován 
sportovním oddílem TK Příbor. Jeho členové 
se zde potkávají v pravidelných tréninkových 
dnech, které jsou časově rozděleny, aby byl 
prostor také pro zájemce z řad veřejnosti a pro 
rekreační hráče. K většímu využití hracích 
ploch bylo za přispění z dotace města vybudo-
váno osvětlení kurtů č. 1 a č. 2, na kterých je 
možné hrát i ve večerních hodinách.
V krajském přeboru ke svým zápasům nastu-

povala smíšená družstva dospělých mužů a žen, 
kdy byl složen tým A vedený kapitánem Mar-
tinem Poledníkem i tým B vedený kapitánem 
Jiřím Velebou. Na zdejší antuce také proběhly 
pod patronací Tenisového svazu ČR 3 turnaje 
registrovaných mužů a 2 turnaje starších žaček.
Občanům, kteří by chtěli začít s pohybový-

mi aktivitami, níže uvádíme širokou paletu 
oddílů při TJ Příbor, které přijímají nové členy 
nebo zájemce o pohybové aktivity.
Oddíl sport pro všechny – předsedkyní 

oddílu je Drahomíra Sattková. Jeho náplní 
je cvičení pro širokou veřejnost a všechny 
věkové kategorie, zejména cvičení rodi-
čů s dětmi a cvičení pro seniory. Cvičení 

probíhají ve sportovní hale TJ Příbor na ulici 
Štramberské. 
Oddíl aerobiku - jeho činnost zajišťuje 

Bc. Tereza Konečná. Cvičení probíhají ve 
sportovní hale TJ Příbor na ulici Štramberské 
pravidelně 3 x týdně a jsou rozdělena do tří 
druhů aerobního cvičení: aerobik, posilování 
a kruhový trénink.
Oddíl nohejbalu – předsedou oddílu je Petr 

Demovič. Tréninky probíhají celoročně ve 
sportovní hale TJ Příbor.
Oddíl malé kopané – předsedou oddílu je 

Vladimír Strnad. Tréninky probíhají celoroč-
ně ve sportovní hale TJ Příbor.
Oddíl florbalu – předsedou oddílu je Václav 

Maťátko. Tréninky probíhají celoročně ve 
sportovní hale TJ Příbor.
Jezdecký oddíl – předsedou oddílu je Petr 

Michálek a svou činnost provozuje na ranči 
U Michálků.
SK vzpírání Příbor, z. s. – předsedou spor-

tovního klubu je Bc. Libor Bolom. Tréninková 
činnost mládeže a mužů probíhá 3 x týdně 
vždy ve „vzpírárně“ sportovní haly TJ Příbor, 
z. s., na ulici Štramberské. 

Tenisový klub Příbor, z. s. – předsedou 
tenisového klubu je Pavel Herman. Tréninko-
vá činnost probíhá v areálu tenisových kurtů 
v Příboře a v zimních měsících ve sportovní 
hale TJ Příbor, z. s. 
Fotbalový klub FK Primus Příbor, z. s. 

– předsedou klubu je Zdeňek Bajer. Členové 
fotbalového klubu všech věkových katego-
rií pravidelně trénují v areálu fotbalového 
stadionu nebo využívají tělocvičny a zázemí 
v Základní škole Npor. Loma a v ZŠ Jičínské.
Pro fungování veškerých zájmových orga-

nizací je nezbytná i úhrada nákladů na služby 
a energie, což je u sportovních příspěvkových 
organizací vždy nelehká úloha. Z důvodu 
zdražení energií se všechny kluby potýkají 
s velkými problémy ohledně úhrad za tyto 
položky, která se nedá pokrýt z vybraných 
členských příspěvků, a jen díky dotacím 
a příspěvkům je možné fungovat. Velké 
poděkování proto patří zastupitelům a vedení 
města Příbora za finanční podporu, bez které 
by se sport v našem městě těžko provozoval!
V roce 2023 přejeme hlavně zdraví pro vás 

a vaše blízké!
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nás v družině čekal projekt O ptácích 
ve městě, jejich potravě a ochraně. Cílem 
našeho snažení byla výroba krmítek pro 
ptáky, jejich rozmístění v okolí družiny 
a pozorování ptactva při hodování na pta-
čích dobrotách. Projekt měl několik částí. 
Nejdříve jsme si s dětmi povídali o stromech 
a dřevu, jak se dřevo získává a zpracovává 
a navštívili jsme i stolařskou dílnu. Ve školní 
družině jsme měli besedu s pracovníkem ze 
záchranné stanice Bartošovice, který dětem 
poutavě vyprávěl o našich nejznámějších 
ptácích, jejich přirozené potravě i o způso-
bech krmení. Ve školní družině jsme s dětmi 
vypracovávali různé pracovní listy o ptácích. 
Dokonce jsme se zapojili do celostátního sčí-
tání ptactva „Ptačí hodinka“, kdy se pozorují 
ptáci, jejich druhy a počet se zaznamenává. 
Samotná výroba krmítek pak byla třešinkou 
na dortu. Děti měly možnost pracovat se 
dřevem a nástroji jako je šroubovák nebo kla-
dívko. Poté si vyzkoušely práci s mořidlem. 
Závěrem jsme ještě vyráběli pro ptáky lojové 
koule. Společně jsme rozmístili krmítka 

v okolí družiny a připravili ptáčkům hostinu. 
Doufejme, že jim bude chutnat.
Už nějaký ten pátek pracujeme na napl-

ňování vize školy, kterou nejlépe vystihují 
slova „Naše škola je společenství lidí, kteří 
aktivně objevují svět a cesty, jak v něm 
harmonicky a odpovědně žít“. V naší škole 
totiž věříme, že děti jsou jako oblázky. Po-

dobné, ale zároveň jedinečné. Mohou v nich 
být ukryty talenty a schopnosti, které lze 
laskavým a pevným vedením rozzářit jako 
diamanty. Usilujeme o to, aby každý žák byl 
všestranně rozvíjen. Aby učení bylo pro žáky 
i pedagogy radostí a z dětí se staly diamanty. 
Diamanty pevné a třpytivé.

Den otevřených 
dveří na Masarykově 
gymnáziu v Příboře
Mgr. Jarmila Moravčíková

Den otevřených dveří se na našem gymná-
ziu koná každý rok dvakrát, a to v listopadu 
a v lednu.
Běžně je možné prohlédnout si všechny 

učebny, získat informace o možnostech 
studia nebo si v rámci jednotlivých oborů 
ledasco vyzkoušet.
Z letošní bohaté nabídky připomeňme expo-

zici věnovanou oslavám 120. výročí založení 
školy, s možností zakoupit si upomínkové před-
měty, přednášku Mgr. Alexandra Orošnjaka 
Střípky z dějin Masarykova gymnázia aneb Jak 
to vlastně bylo, seznámení s právě realizovaný-
mi projekty (Erasmus pro žáky i učitele, JOE 

ALON CONNECTI-
ON PROGRAM, Dofe) 
i informace o možnosti 
přípravy k jazykovým 
zkouškám i zkouškám 
přijímacím.
Neméně osloví návštěvníky prezentace hu-

debních a výtvarných aktivit školy a výzdoba 
budovy. Závěr letošního lednového Dne ote-
vřených dveří patřil žákům, kteří si v rámci 
estetické výchovy zvolili výchovu hudební. 
Skupiny od primy až po druhé ročníky se 
představily v programu Ozvěny Vánoc, který 
v prosinci měly možnost zhlédnout všechny 

třídy gymnázia. Večer byl bohatý, zněly písně 
a skladby populární i vážné, a nejen vánoční. 
Vše v podání asi osmdesáti účinkujících. Ti 
ocenili především milou atmosféru a příjem-
nou spolupráci všech zúčastněných v době 
nácviku i během samotných koncertů.
O jejich uznání svědčí i vstřícné reakce 

z řad posluchačů.

O připojení Klokočova k městu  
a nejen o tom
(dokončení) Igor Jalůvka 

Klokočovské sídliště „Véska - Benátky“
V první polovině 70. let se začalo uvažovat 

o stavbě sídliště „Véska – Benátky“. Název 
to však byl úplně zcestný, budoucí sídliště 
vyrostlo větší měrou na katastru Klokočova, 
pouze základní škola pak stála ve Vésce. 
V roce 1975 se vystěhovali obyvatelé kloko-

čovských chalup vpravo od Místecké ulice 
a na jaře příštího roku se začalo bourat. Byl 
to docela velký zásah, mezi nábřežím Ru-
doarmějců a Lomenou ulicí tak zůstaly stát 
pouze některé domy, např. čp. 1110 a 1112, 
a samozřejmě hospoda U Břežného. Stavělo 
se na socialistické poměry poměrně rychle, 

první obyvatelé se do bytových domů čp. 
1513–1515 nastěhovali již v únoru 1977, ale 
v základní škole bylo zahájeno vyučování 
až 1. února 1983. (Nová základní škola nesla 
nejprve přihlouplý název „ZŠ Školní“, pro-
tože kolem ní vede cestička takto nazvaná, 
a teprve od října 1988 byla pojmenována po 
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padlém hrdinovi od Sokolova. Dodnes však 
má ve svém oficiálním názvu gramatickou 
chybu.) Jakmile byly zkolaudovány další 
bloky bytových domů, nájemníci se tam 
urychleně nastěhovali, i když domy ještě 
nebyly omítnuté. Fasády byly tvořeny pouze 
holými panelovými prefabrikáty, ale na 
balkonech se již věšelo prádlo – byl to běžný 
obraz reálného socialismu. 
Takto se na sídlišti U Tatry žilo pár let. 

Do jedné části bytovek byli nastěhováni 
především horníci z dolu Staříč, do dru-
hé pak vojáci z povolání z blízkých posádek. 
(Hostinec U Břežného byl ve večerních 
hodinách rájem horníků, vojáci mezi ně 
ze zřejmých důvodů nepřišli. Tyto dvě 
„sociální skupiny“ se za socialismu nikdy 
„moc nemusely“, a tak vojáci k večeru 
vyrazili do hospody na pivo až „na Rožek“ 
nebo „do Sokolky“, anebo zůstali doma 
a lepili si letadla, což pro ně bylo absolutně 
nejbezpečnější.) Protože omítnutí holých 
panelových stěn činžáků bylo v nedohlednu, 
horníci se domluvili a jednoho krásného 
dne nepřišli do práce. Vzkázali řediteli dolu, 
že „stavkuju, že přidu farať, až budu bydleť jak 
normalni synci v baraku s omítkami“. Ředitel 
se poplašil, protože hrozilo, že důl nesplní 
pětiletkový plán, když tolik příborských 
havířů nesfárá. Okamžitě začal telefonovat 
na okres a skutečně zařídil, že do týdne byly 
všechny bytové domy na sídlišti omítnuté. 
Avšak nikoli úplně všechny, pouze všechny 
hornické. Bytovky, kde bydleli vojáci nebo 
prostě jen „nehorníci“, zůstaly nadále holé 
(vojáci si stávku udělat nemohli, ostat-
ní „normální“ lidé taky ne). Naštěstí ne 
nadlouho, do roka a do dne již byly opravdu 
všechny sídlištní domy omítnuty. Ale to ješ-
tě nebyl všem dnům konec. Vedle hospody 
U Břežného stála samoobsluha pro obyvate-
le sídliště, jakási „malá Zetka“ s řeznictvím. 
Stávalo se, že když přijeli horníci odpoledne 
domů z práce, v řeznictví už nebyl výběr 
masa takový, jaký by si představovali. 
A stávka byla nanovo: „Dyť haviři robja na 
celu republiku, jak oni možu robiť, dyž dojedu 
z roboty, idu do masařa, a tam – kurňa – žadne 
fajne maso neni.“ Situace se zopakovala – 
ředitel dolu zase všechno zařídil a od té doby 
už horníci měli „v kšeftě na sidlišťu furu 
fajneho masa“.

Poslední velká změna
Zase trochu vážně: první dva díly článku 

obsahovaly mapové podklady a mapami 
také celý článek ukončím. Koncem 80. let 
se dostal na pořad dne silniční obchvat 
kolem města, spojující výpadovky ve směru 
Frýdek-Místek–Nový Jičín–Ostrava. Bylo 
nevyhnutelné, že obchvat bude probíhat 
katastrem Klokočova. V té době u nás 
nebylo technicky zvládnutelné ani mys-
litelné, aby nová silnice byla realizovaná 
coby přemostění zástavby kolem továrny 
Loana, a tak nejjednodušším a finančně 
nejpřijatelnějším řešením byla výstavba 
rychlostní silnice na vysokém náspu. Dů-
sledek takového zásahu postihl průběh 
ulice 9. května. Změny si uvědomíme při 
porovnání obrázků 1 a 2, zejména když se 

zaměříme na ob-
last černé kružnice. 
Z Mlýnské ulice, která 
dříve navazovala na 
Tovární a zkracovala 
tak přístup k Loaně od 
Místecké nebo spíše 
od Tatrovky, se stala 
nyní slepá ulice (viz 
modrou šipku na obr. 
1 a 2). Příčina tkví 
v rozšíření západního 
traktu bývalé Tatry
směrem k řece 

a zřízení firemních 
parkovišť poblíž are-
álu. Hlavní změny se 
však týkaly přerušení 
ulice 9. května v místě 
za bývalou mateř-
skou školkou (viz 
obr. 2) před dnešním 
Penzionem U Čápa. 
Tím se uzavřela cesta 
obtáčející původně 
Loanu zleva, jež dále 
vedla přes mostek 
překlenující Klenos 
(viz obr. 1, prostřední 
šipku). Na významu 
tak nabyla Tovární 
ulice, kterou jste se 
dříve dostali k brá-
ně textilky. Ta byla 
původně ukončena 
lávkou přes Klenos, 
přičemž navazovala 
na ulici B. Němcové, 
obtáčející Loanu zpra-
va (viz obr. 1, zelenou 
a fialovou šipku), 
a obě ulice se sbíhaly 
v křižovatku u trans-
formátoru. Tovární 
ulice, nad kterou nyní vedl mostní nadjezd 
obchvatu, se rozšířila a rozšířil se i mostek 
přes Klenos. Ulice tak plynně navázala na 
ulici Boženy Němcové (viz fialovou šipku 
na obr. 1 a 2), jež dříve vedla krátce podél 
potoka a přes lávku se stáčela k Místecké. 
Dnes ulice B. Němcové vede dále kolem po-
toka a přechází v tichou silnici navazující na 
kruhový objezd, spojující silniční obchvat 
z Místku ze dvou stran s Klokočovem, ces-
tou na Hukvaldy a paralelní cestou II. třídy 
ve směru na Kateřinice. Co se týče ulice 9. 
května, ta od křižovatky u transformátoru 
pokračuje Klokočovem v podstatě v ne-
změněné formě. Výše uvedený obchvat byl 
zprovozněn v říjnu 1991, kruhový objezd (ve 
směru historické pozemkové tratě Mechlig-
runt) asi před čtyřmi roky.
Je nesporné, že výstavbou obchvatu silně 

utrpělo těsné okolí Klokočovského splavu, 
především louky na levém břehu řeky, před 
začátkem lesíku Hrnčarkove křibi a kolem něj. 
Místní cestičky rozryla kola těžkotonážních 
náklaďáků a brázdy po nich se zaplnily hlu-
bokými kalužemi a bahnem. Zplundrovaný 
terén se začal podobat tankodromu, takže 
můžeme konstatovat, že výstavba obchvatu 

zároveň definitivně ukončila možnost pova-
žovat okolí Klokočovského splavu za dříve 
tradiční „místní rekreační oblast Příboráků“. 
Ty tam byly idylické doby koupání u splavu, 
jež se datují od konce 20. let do poloviny 70. 
let 20. století. Na dno Lubiny, asi 20 m po 
proudu od Klokočovského splavu, položili 
tehdy stavbaři dvě řady betonových panelů 
na zpevnění dna, aby mohla během stavby 
přejíždět řeku plně naložená nákladní auta. 
Tyto panely jsou v Lubině dodnes a patrně 
tam zůstanou navěky.

K Vésce
Můj článek se sice nevěnoval bývalé 

vesničce Vésce, avšak tu a tam jsem ji 
vzpomenul, hlavně ve spojitosti s procesem 
samotného připojení a odtržení Klokočova. 
Je skutečností, že „městský katastr“ Benát-
ky nebyl nikdy samostatnou vesnicí, pouze 
jakýmsi „předměstím“ Příbora v oblasti za 
vodou, naproti lávce pod kostelem. Možná 
i z důvodu toho, že po druhé světové válce 
již Véska nepožádala o osamostatnění od 
Příbora, se pak postupně setřel rozdíl mezi 
Benátkami a Véskou. K tomu docházelo 
již od 50. let. Například parku na pra-
vém břehu řeky, začínajícím pár desítek 

obr. 1: Výřez z katastrální mapy z roku 1970 zobrazuje jižní zástavbu 
Klokočova severně od Místecké ulice. Za pozornost stojí původní průběh 
ulice 9. května, ulice B. Němcové a Mlýnské.

obr. 2: Nejnovější katastrální mapa zřetelně ukazuje průběh silničního 
obchvatu kolem města se všemi důsledky z toho plynoucími. Pouze Tovární 
ulice nezměnila svůj půdorys, avšak podstatně nabyla na své důležitosti.
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metrů po proudu od Mockova splavu, se již 
od 60. let říkalo „park na Benátkách“, ačko-
li se samozřejmě nachází na katastru Vésky 
(málokdo použil výrazu „park na nábřeží 
Rudoarmějců“). V tomto parku se dlouhou 
dobu nacházely houpačky a kolotoč, ale 
dnes již slouží pouze k venčení psů. A sku-
tečná hraniční ulice mezi Véskou a Kloko-
čovem – ulice Myslbekova (původně Na 
Drahách) – se již úplně vytratila z povědomí 

obyvatel našeho města, takže nejmladší 
generace již celou oblast na pravé straně 
řeky (po Myslbekovu, nebo dokonce až po 
Místeckou!) nazývá Benátkami, a ty podle 
nich hraničí přímo s Klokočovem. I název 
sídliště „Véska – Benátky“, pocházející 
z druhé poloviny 70. let, jasně ukazuje, že 
tehdejší úředníci MěstNV neměli v histo-
rických katastrech Příbora vůbec jasno.
Zmínkou o Vésce tedy své povídání 

o Klokočovu ukončím. Možná by někdo 
jiný koncipoval takový článek zcela jinak. Já 
jsem však vycházel z podkladů, ke kterým 
jsem měl přístup, a celou studii jsem pod-
řídil tomu, co jsem vlastně čtenářům chtěl 
sdělit. Na závěr bych ještě poděkoval svému 
kamarádu Františkovi Andrlemu, který mi 
ze své rozsáhlé sbírky laskavě zapůjčil ke 
zkopírování a uveřejnění historické fotogra-
fie našeho města. 

Tatra v Příboře, 12.díl
Jiří Slaný, Zdeněk Kübel

V průběhu roku 1992 vedení závodu v Příbo-
ře vedlo intenzivní jednání s řadou zahraničních 
firem (např. CITRÖEN, AUDI, FIAT, VOL-
VO, španělský NISSAN či americký CHRY-
SLER) o možné spolupráci na novém výrobním 
programu. Bohužel většina z uvažovaných pro-
jektů nebyla realizována, neboť nabízený rozsah 
spolupráce nezajišťoval dostatečné podmínky 
pro další rozvoj a udržení značky TATRA. 
Z hlediska výhledové budoucnosti OZ 

TATRA Příbor byl nejvýznamnějším a také 
do nejmenších detailů rozpracovaný projekt 
na kooperační výrobu malých užitko-
vých vozidel C15 francouzské automobilky 
CITRÖEN v počtu 12 000 ks vozidel za rok, 
při souběžném zachování výroby postupně 
modernizovaného osobního automobilu 
TATRA v počtu 1 000 až 1500 ks vozidel 
ročně. Bohužel ani tento projekt nebyl ve 
vedení a. s. TATRA Kopřivnice schválen. 
S cílem eliminovat tvrdé dopady zrušení 

kontraktu „DIAMOIL“ na ekonomické vý-
sledky OZ TATRA Příbor byly vyvíjeny tyto 
náhradní výrobní programy:
 » v úzké spolupráci s automobilkou AUDI 
byla realizována stavba prototypu prodlou-
žené verze šestidveřového hotelového 
vozidla Audi 100 C 4 L. Firma AUDI 
dodala do příborské TATRY sériovou verzi 
AUDI 100 C, 4x4 a jeden pár náhradních 
dveří v surovém stavu. Tatrováčtí montáž-
níci spolu s vývojáři a konstruktéry OA 
„audinu“ odstrojili, karosérii mezi dveřmi 
napříč rozřezali a dodanými nebo nově 
vyrobenými segmenty prodloužili karosérii 
o délku potřebnou pro další pár dveří. Poté 
karosérii nově nalakovali a vystrojili dle 
původního provedení. Přestože vyrobe-
ný prototyp splňoval všechny parametry 
požadované objednatelem, další vzájemná 
spolupráce byla zastavena v návaznosti na 
nepříznivé výsledky marketingového prů-
zkumu v odbytové zajištěnosti.
 » Byla zpracována studie výroby verze vozi-
dla T 613–4 Super Long s prodlouženou 
karosérií o 540 mm, 
 » připravovala se výroba leteckých motorů 
ve spolupráci s firmou PORCHE při unifi-
kaci jednotlivých součástí a komponentů, 
 » výroba závodních autokrosových motorů 
TATRA pro celou čs. reprezentaci, přípra-
va výroby vodou chlazeného motoru pro 

novou T 625.
 Od 1. května 1992 byly bytové 

domy na ulicích Jičínské 93-94, 
Npor. Loma 1401 a ubytovna na uli-
ci Jičínské 247 po dohodě převedeny 
formou bezúplatných převodů do 
majetku Městského úřadu Příbor. 
V průběhu roku 1992 se snížil 

stav zaměstnanců z 1035 na 864 
pracovníků, nicméně průměrná 
mzda vzrostla na 4112 korun.
Od roku 1992 již zaměstnan-

cům závodu Tatra Příbor nebyly 
přidělovány závodní byty.
I v následujících období 1993 

až 1995 přetrvával trend ve snižo-
vání počtu vyrobených osobních 
vozidel v TATŘE Příbor. I přes 
enormní snahu všech tatrováků 
zabezpečit maximální kvalitu 
vyráběných automobilů a řadu 
realizovaných konstrukčních 
inovací prodej osobních automo-
bilů TATRA měl od roku 1989 tr-
vale sestupnou tendenci. Zatímco 
v roce 1990 se vyrobilo a prodalo 
592 ks osobních automobilů 
T 613, tak v roce 1995 klesla pro-
dukce i prodej na pouhých 48 ks 
(7 ks T 613-4 Mi, 34 ks T 613-4 
MiL, 6 ks T 613 SV, 1 ks T 613-3).
Česká i slovenská „masmédia“ 

označila osobní automobily TAT-
RA 603 a TATRA 613 nálepkou 
komunistických „papalášských 
aut“ a ať už z neznalosti, či záměrně 
opomenula veřejnost informovat, 
že Tatrovky mají srovnatelné tech-
nické parametry a plní všechny 
platné evropské předpisy stejně 
jako jejich zahraniční konkuren-
ce. Zapomněla připomenout, že 
v minulosti všichni českoslovenští 
prezidenti jezdili v reprezentačních vozidlech 
TATRA, včetně demokraticky zvolených pre-
zidentů T. G. Masaryka a E. Beneše. Současně 
se v české televizi i v tisku rozběhla masivní 
reklamní kampaň, která propagovala výhradně 
zahraniční automobily (Audi, BMW apod.). 
Mnoho nově zvolených ústavních činitelů a mi-
nistrů Tatrovky přehlíželi (na rozdíl od jejich 
řidičů) a raději nakupovali německé automobily 

z obavy, aby nebyli nařčeni ze sympatií k býva-
lému režimu. Pokud by po válce němečtí vládní 
činitelé a veřejnost touto logikou posuzovali 
vozidla Mercedes, ve kterých se vozili nacističtí 
pohlaváři, automobilka Mercedes by patrně již 
neexistovala.
Tatrováci však nerezignovali a trvale inovo-

vali a vylepšovali technické i jízdní parametry 
šestsettřináctky.

Jednání ve firmě CITRÖEN v Paříži – zleva stojící Daniel Ecket, 
sedící Ing. Miroslav Fučík, Ing. František Králíček, Ivan Stanček 
a vpravo v předklonu ředitel projektu M. Sequion

Jediný prototyp šestidvéřového provedení AUDI 100

Předávání tatrováckých motorů československé autokrosové 
reprezentaci na ME 1998
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Program Muzea Novojičínska, p. o.
Centrum tradičních technologií Příbor – březen 2023
VÝSTAVA – DO ZÁŘÍ 2023: 
„Pravěké“ kopřivové šaty

Deset let intenzivních výzkumů a expe-
rimentů s kopřivovým vláknem v Centru 
tradičních technologií Příbor má svůj výstup 
v podobě působivé výstavy „Pravěké“ 
kopřivové šaty. Ta prezentuje nejen samotné 
šaty zhotovené výhradně z vlákna kopřivy 
dvoudomé, ale také další doplňky a sou-
částky. Všechny artefakty byly zhotoveny 
experimentálním způsobem pouze primitiv-
ními rukodělnými technikami bez použití 
moderních technologií a kovových nástrojů. 
Výstup je součástí dlouhodobého prezen-

tačního projektu Experimenty z CETRATu.

POŘAD PRO ŠKOLY 
A ORGANIZOVANÉ SKUPINY: 

Velikonoční vajíčko – a proč 
zrovna vajíčko?  
(MŠ; 1. a 2. stupeň ZŠ, SŠ, kluby seniorů; 
SONS) 
Jedním z typických symbolů Velikonoc 

je zdánlivě obyčejné vajíčko. Tento starý 
symbol nového života se stal nedílnou sou-
částí středoevropských Velikonoc a tech-
niky jeho zdobení nabyly velmi pestrých 
a rozmanitých podob. Velikonoční vajíčka 
v oblasti Lašska a Valašska byla v minu-
losti zdobena velmi archaickým způsobem 
a bývaly na nich zobrazovány pradávné 
symboly.
Program přiblíží nejenom historii a vý-

znam velikonočních vajíček, ale také 
seznámí s technikami barvení a zdobení 
typickými pro zdejší kraj.
 » Počet skupin je omezen. Nutnost telefo-
nické objednávky.
 » Délka programu: cca 1 hodina 
 » Místo konání: Centrum tradičních tech-
nologií Příbor
 » Vstupné: 30 Kč pro MŠ; 40 Kč pro ZŠ, 
SŠ, seniory (pedagogický doprovod 
zdarma)
 » Termín: 16. 3. – 5. 4. 2023

PŘIPRAVUJEME NA DUBEN: 
Z piaristické knihovny  
(Co si lidé četli o Velikonocích)
Z piaristické knihovny vybíráme v rámci 

tohoto pořadu zajímavé historické knihy. 
Tentokrát se zaměříme na barokní literatu-
ru určenou pro obecný lid.
 » Vstupné: 40 Kč
 » Termín: Středa 5. dubna; 17.00

Den s archaickými technologiemi  
(Co si oblékal pračlověk)
Pořad přibližující archaické zaniklé 

rukodělné technologie. Profesionální 
pračlověk Jan Tonda Pulpán a pracovníci 
CETRAT Příbor představí technologie 
spjaté s každodenním životem a především 
s odíváním v pravěku.
 » Vstupné: 40 Kč
 » Termín: Sobota 22. dubna; 9.00 – 16.00

Otevírací doba muzea
Úterý, středa, čtvrtek:
8.00 – 12.00 13.00 – 16.00
Sobota:
9.00 – 12.00 12.30 – 17.00

Kontakt:
Muzeum Novojičínska, příspěvková organi-
zace – Centrum tradičních technologií 
Příbor
Lidická 50, 742 58 Příbor
Tel.: 556 725 191
e-mail: pribor@muzeumnj.cz
Web: www.muzeumnj.cz/pribor

Knižní novinky na měsíc březen
Elena Fialová (Městská knihovna Příbor)

Britská spisovatelka Nikola Scott je au-
torkou románu V ovocném sadu. Román 
je promyšleně vystavěný a vtáhne čtenáře 
do minulosti jedné výjimečné ženy a je-
jího tajemství. Frankie to neměla nikdy 
lehké. Vyrůstala bez matky, vychovávala 
ji babička, která ji milovala… a která ji 
nakonec zradila. Po letech se jejich cesty 
znovu protnou a Frankie zjistí, že babička 
ztrácí paměť. V její minulosti je však skryta 
temnota – tajemství sahající do válečných 
dob, která mohou mít zničující dopad na 
Frankiin vlastní život.
Thriller Strážce dveří amerického autora 

Jamese Byrneho je napínavé, akční čtení 
se záhadným hlavním hrdinou. Žoldák 
v důchodu Dez je nadšený amatérský 
muzikant, který si zrovna v Jižní Kalifornii 
užívá slunce a občasné vystoupení v míst-
ních barech, když v hotelu, kde bydlí, dojde 
k útoku. Špičkově vycvičený tým se pokusí 
unést hlavní poradkyni významné zbrojař-
ské společnosti. Petra je navíc dcerou jejího 
výkonného ředitele. Jenže bohužel pro 
únosce je tu Dez.

Tanečnice z Moulin Rouge od německé 
spisovatelky Tanji Steinlechnerové je příběh 
Louise Weberové, múzy Toulouse Lautreca. 
Louise vyrůstá jako dcera pradleny v na-
prosté chudobě. Odmala je však zapálená 
pro tanec. Náruživě navštěvuje bary a ka-
várny na Montmartru a za podpory umělců, 
jako Renoir a Toulouse-Lautrec, se stává 
hvězdou MoulinRouge. Poté, co zatančí 
před perským šáhem, je z ní rázem meziná-
rodně uznávaná královna kankánu. Trápí 
ji však strach, že opět upadne do chudoby. 
A tak dává všechno v sázku: bohatství, štěs-
tí - i lásku svého života.
Dagmar Digma Čechová napsala román 

pro ženy Podívej se podruhé… Zamiluješ-
-li se na první pohled, podívej se podru-
hé. Přesně to radí osamělému spisovateli 
Oldřichovi nejoblíbenější z jeho postav, 
dokonalý muž a úspěšný detektiv Xaver. 
Jako sebevědomé alter ego směruje život 
svého stvořitele až do chvíle, kdy si Old-
řicha zcela podmaní mladá a krásná Heda. 
Dosud samotářský spisovatel nemůže uvěřit 
svému štěstí a hluboký cit k milované ženě 

ho přiměje i přestat naslouchat dlouhole-
tému příteli. Manželskou idylku však brzy 
narušují čím dál častější temné chvíle…
Kathryn Hughesová a její román Krabič-

ka vzpomínek je o poučení z minulosti, 
které nám může dát naději na lepší budouc-
nost. Jenny slaví sté narozeniny a při té 
příležitosti rozjímá nad minulostí. Otevře 
krabičku, v níž si schovává vzpomínky na 
turbulentní časy, a rozhodne se podniknout 
cestu, která jí pomůže vyrovnat se s minu-
lostí. Chce se vrátit do malebné vesničky 
v Itálii, která se stala němým svědkem 
tragických událostí.Mladá ošetřovatelka 
Candice, si stoletou stařenku oblíbí a na-
vzdory generačním rozdílům se stanou 
přítelkyněmi. Candice se zájmem naslouchá 
Jennyinu vyprávění a moudrým radám – 
s jednou výjimkou. Nechce slyšet pravdu 
o svém vztahu. Když se domlouvají, že bude 
Jenny na její cestě do Itálie doprovázet, ani 
jedna z nich netuší, jak moc si vzájemně 
ovlivní život a že stoletá moudrá žena může 
ještě zažít velké překvapení.
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ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA

Program akcí – březen 2023
Datum Program Název Místo / Organizátor Čas Vstup

Pátek–
neděle

3.–5. 3. 
TURNAJ 13. ročník Příborských 

deskovek
Sokolovna Příbor 
TJ Sokol Příbor

Více info na  
www.priborske-deskovky.cz

Sobota
4. 3. KONCERT Gala koncert

Piaristický klášter, refektář
CMS Vienna, J. Pukovec, město 
Příbor

18.00 hod. dobrovolný

Úterý
7. 3. VERNISÁŽ Vernisáž fotografií Chodba u městské knihovny

Město Příbor, Fotoklub Příbor 17.00 hod. volný

Středa
15. 3. TVOŘENÍ Tvoření v Bistru Bistro Viktorina Loca Více info na  

bistroviktorina.cz a FB

Čtvrtek
16. 3. PŘEDNÁŠKA Barevné čtvrtky – Méně 

známá Afrika
Piaristický klášter, refektář
Město Příbor 18.00 hod. 50 Kč

Pátek
17. 3. WORKSHOP Včelí produkty pro 

zdraví Městská knihovna Příbor 16.00 hod. 50 Kč

Pátek
17. 3. PLES Sportovní ples Kulturní dům Příbor

TJ Příbor 19.00 hod. 350 Kč

Středa
22. 3. KINO Cirkus Maximum Kulturní dům Příbor

Město Příbor 17.00 hod. 100 Kč

Čtvrtek
23. 3. PŘEDNÁŠKA J. A. Komenský…a co 

nám odkazuje
Bývalá restaurace Mexico 
BJB Příbor 18.00 hod. volný

Sobota
25. 3. BÁL 12. dětský maškarní bál Kulturní dům Příbor 

O. s. Klokočov 14.00 hod. Nutná rezer-
vace

Sobota
25. 3. ÚKLID Ukliďme Příbor Sraz před radnicí 

Město Příbor 9.00 hod. volný

Pondělí
27. 3. DIVADLO Třídní sraz Kulturní dům Příbor

Město Příbor 18.00 hod. 300 Kč

Čtvrtek
30. 3. KREATIVNÍ PODVEČER Dámský klub Městská knihovna Příbor 17.00 hod. volný

Pátek
31. 3. KONCERT Tiché noci Bistro Viktorina Loca 18.00 hod. volný

PŘIPRAVUJEME

Sobota
1. 4. ÚKLID Ukliďme Hájov Sraz před hasičárnou 

Město Příbor, o. v. Hájov 9.00 hod. volný

Sobota
1. 4. JARMARK Velikonoční jarmark Náměstí S. Freuda

Město Příbor 8.00 hod. volný

Sobota
1. 4. KONCERT Stanley's Dixie Street 

Band
Zahrada piaristického kláštera
Město Příbor 16.00 hod. volný

Čtvrtek
13. 4 KONCERT Radůza Kulturní dům Příbor

Město Příbor 18.00 hod. 350 Kč
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NNaabbííddkkaa  pprrááccee::  SSkkllaaddnnííkk  //  řřiiddiičč
Pro dlouhodobou spolupráci hledáme šikovného a pracovitého skladníka řidiče. 

stabilní rodinná firma, která zaujímá vedoucí místo v oblasti zajišťování oprav 
a dodávek náhradních dílů na nákladní vozy tuzemských i zahraničních značek již 

Pracovní náplň:

• Práce skladníka bude vykonávána v hlavních skladech 
firmy Skarab, s.r.o., 9. května 1162, 742 58 Příbor

• Příjem a výdej materiálu ze skladu
• odpovědnost za kvalitu balení a expedice 
• ozvoz zboží našim obchodním partnerům dodávkami do 3,5 tun
• Údržba pořádku ve skladu
• Další související činnosti

Požadujeme:

• Platný řidičský průkaz skupiny B
• Základy práce na PC
• Řidičský průkaz na VZV výhodou
• Zkušenosti na stejné pozici výhodou
• polehlivost, samostatnost, zručnost, loajalitu k firmě

Nabízíme práci na HPP na dobu neurčitou s možností nástupu ihned, 5 týdnů dovolené, 
proplácení přesčasů, ráci v přátelském kolektivu, férové jednání. Nástupní plat během 
3 měsíční zkušební dob hrubého.
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LUNA PŘÍBOR 
  MATEŘSKÉ CENTRUM „Zvoneček“ 

Březen 2023 

 
 

SS  LLuunnoouu  ssee  nneennuuddííttee!! 

  

 

 

Pondělí / Luňátka 
 

 

6., 7., 13., 14., 20., 21., 27.,  
28. března  
8:00 – 12:00, Luna 
K. Leblochová, tel. 722 922 326 
N. Judová tel. 739 486 416 

 

MINIŠKOLIČKA  
s hlídáním dětí od 2 do 5 let. Výtvarné, hudební, pohybové 
aktivity a hry pro rozvoj dětského myšlení. Pobyt a hry venku. 
             Vstupné: 200 - 220 Kč/den 

 

Středa / Hrátky 
 
 

1., 8., 15., 22., 29. března 
9:00 – 11:00, Luna 
J. Lupíková, tel. 604 188 186 
 

 

TANEČKY, PÍSNIČKY, ŘÍKADLA 
Společný program pro rodiče s dětmi.   

Vstupné: 50 Kč 
 

 

Čtvrtek / Cvičení 
 

 

2., 9., 16., 23., 30. března 
9:00 – 10:00, Luna 
K. Leblochová, tel. 722 922 326 
 
9:00 – 10:00, Luna 
Z. Ticová, tel. 737 481 081 
 
10:00 – 11:00, Luna  
K. Leblochová, tel. 722 922 326 

 
10:00 – 11:00, Luna 
Z. Ticová, tel. 737 481 081 
 

 

ZDRAVOTNÍ CVIČENÍ 
s hlídáním dětí (1–6 let) / 30 Kč  
Vstupné: 100 Kč /1 lekce,   permanentka 1 000 Kč/11 vstupů 
 
FITBALL PRO TĚHOTNÉ 
s hlídáním dětí (1–6 let) / 30 Kč      Cena: 800 Kč/10 lekcí 
 
KONDIČNÍ CVIČENÍ 
s hlídáním dětí (1–6 let) / 30 Kč  
Vstupné: 100 Kč /1 lekce,   permanentka 1 000 Kč/11 vstupů 

 
FITBALL S DĚTMI V ŠÁTKU 
s hlídáním dětí (1–6 let) / 30 Kč      Cena: 800 Kč/10 lekcí 
 

 

Pátek / Šmudlíci 
 
 

3., 10., 17., 24. března 
10:00 – 11:00, LUNA 
J. Lupíková, tel. 604 188 186 

 

VÝROBA PŘÁNÍČKA  
TVOŘENÍ Z KERAMIKY - slepičky 
MORÉNA – výroba  
SLUNÍČKO Z KARTONU          Vstupné: 50 Kč 

 

až

až

až

Kč

Kč

Kč

na specifické diety
(pro všechny bez omezení)

pro těhotné 
a maminky

na péči 
o duševní zdraví

a mnoho dalších

Kč

až

pro zdraví vaší rodiny

BONUSY

Klientské centrum
Nový Jičín
Masarykovo 
náměstí 
40/24

Nejste ještě u nás?
Přihlaste se k nám do 
31. 3. 2023

LUNA PŘÍBOR 
                   www.lunapribor.cz 

PROGRAM NA BŘEZEN 2023 
 

 

 

  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  

 

  
SS  LLuunnoouu  ssee  nneennuuddííttee!!  

 

4., 25. března 
Sobota, Frýdlant  
 

 

PODBESKYDSKÁ FLORBALOVÁ LIGA 
Akce pro nejmladší žáky florbalových kroužků. 

Informace: J. Lupíková, tel. 604 188 186 
 

7., 14., 21., 28. března 
Úterý 13:30 – 14:30, LUNA 

5 
 

SPORTOVNÍ ODPOLEDNE 
Sportovní hry ve spolupráci se ŠD Sv. Čecha.   

Informace L. Lupíková, tel. 604 188 186 

 

11. – 12. března 
Sobota od 9:00,  
neděle do 11:00, LUNA 

 

SOUSTŘEDĚNÍ CAPOEIRY s brazilským trenérem 
Akce určena pro členy kroužku capoeiry. 
Cena: 250 Kč (strava + pitný režim, ubytování, lektoři) 
Zájemci se mohou přihlásit do 7. 3. 2023.  

Informace: J. Lupíková, tel. 604 188 186 

 

15. března 
Středa 13:30 – 15:00, LUNA 

 

RECITAČNÍ SOUTĚŽ 
Okrskové kolo pro žáky základních škol. 

Informace: J. Lupíková, tel. 604 188 186  
 

19. března     
Neděle 15:00,  
náměstí S. Freuda   
 

 

VÍTÁNÍ JARA 
Akce ve spolupráci s Příborským žesťovým kvintetem a chrámovým 
sborem Schola. Sraz všech účastníků na náměstí S. Freuda. Připomenutí 
původního pohanského zvyku, vynášení smrti (zimy) a vítání jara. Mařeny 
s sebou. Akce pro děti a veřejnost. 

Informace: K. Bukovjanová, tel. 778 013 156 
 

19., 26. března 
Neděle, Frýdlant 
 

 

PODBESKYDSKÁ FLORBALOVÁ LIGA 
Akce pro mladší žáky florbalových kroužků. 

Informace: J. Lupíková, tel. 604 188 186 
 

25. března 
Sobota 14:00 – 18:00, LUNA 
 

 

TVOŘIVÁ SOBOTNÍ DÍLNA 
Keramické tvoření - volná tvorba, točení na kruhu.  
Vstupné: dospělí 200 Kč, děti 100 Kč.       
Hedvábné tvoření - malování na šálu nebo kravatu.  
Vstupné: 100 Kč + materiál.       
Jarní květináč – technika dekupáž a lepení materiálu. 
Vstupné: dospělí 150 Kč, děti 80 Kč. 
Akce pro veřejnost. Nutná rezervace místa!    

Informace: K. Bukovjanová, tel. 778 013 156 

 
 

PŘIPRAVUJEME: 
 
22. dubna 
 
 
26. – 28. května 

 
ZÁJEZD DO POLSKA - návštěva zahradního centra Kapias. 
Cena 300 Kč. Zájemci se mohou přihlásit do 17. 4.   

 Informace: J. Lupíková, tel. 604 188 186 
 

SLOVENSKO poznávací zájezd – Martin, Kremnica Banská Štiavnica, 
Banská Bystrica aj. Návštěva měst s průvodcem a památek. 
Cena: dospělí 4 650 Kč – 4 200 Kč, děti do 15 let 3 500 Kč (doprava, 
ubytování, průvodcovská služba, vstupy do památek) 

Informace: L. Nenutilová, tel. 732 902 256 
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  PŘÍBOR březen
duben

4. 4.
ÚTERÝ

VELIKONOČNÍ DÍLNA PRO DĚTI 
15:00 MĚSTSKÁ KNIHOVNA

300

VERNISÁŽ FOTOKLUBU PŘÍBOR 

DIVADLO Artur: TŘÍDNÍ SRAZ 

WORKSHOP: VČELÍ PRODUKTY PRO ZDRAVÍ

KINO: CIRKUS MAXIMUS

PŘEDSÁLÍ KNIHOVNY

KULTURNÍ DŮM

7. 3.

22. 3. 

17. 3. 

27. 3. 

ÚTERÝ

PÁTEK

STŘEDA

PONDĚLÍ

MĚSTSKÁ KNIHOVNA

17:00

18:00

17:00

16:00

KULTURNÍ DŮM

SOBOTA

TRADIČNÍ VELIKONOČNÍ JARMARK
8:00 - 12:00 NÁMĚSTÍ SIGMUNDA FREUDA

VELIKONOČNÍ DÁMSKÝ KLUB
MĚSTSKÁ KNIHOVNA

30. 3.
ČTVRTEK 17:00

50

KONCERT: STANLEY'S DIXIE STREET BAND
PIARISTICKÉ ZAHRADY 

4.1.
SOBOTA

16:00

KONCERT: RADŮZA

den památek a sídel

Komorní koncert Páleníčka a čechové

KULTURNÍ DŮM
13. 4.

17. 4.

15. 4.

ČTVRTEK

SOBOTA

PONDĚLÍ

18:00

17:00

9:00 - 14:00

REFEKTÁŘ PIARISTICKÉHO KLÁŠTERA100

130. VÝROČÍ ZALOŽENÍ KNIHOVNY S HALINOU PAWLOwSKOU
REFEKTÁŘ PIARISTICKÉHO KLÁŠTERA 

22. 4.
SOBOTA 17:00

4.1.

VÍCE INFORMACÍ NALEZNETE NA WEBU MĚSTA PŘÍBOR V SEKCI KALENDÁŘ AKCÍ 

TĚŠÍME SE NA VÁS

350

VOLNÝ VSTUP DO VŠECH PAMÁTEK MĚSTA PŘÍBORA 

Gala koncert 
REFEKTÁŘ PIARISTICKÉHO KLÁŠTERA18:00

4. 3.
SOBOTA

KULTURNÍ DŮM
26. 4. 

STŘEDA 17:00
KINO: ZOUBKOVÁ VÍLA

100

50
16. 3.

ČTVRTEK
BAREVNÝ ČTVRTEK: MÉNĚ ZNÁMÁ AFRIKA
18:00 REFEKTÁŘ PIARISTICKÉHO KLÁŠTERA

50
27. 4. 

ČTVRTEK
BAREVNÝ ČTVRTEK: CHRISTINE HABERMANN VON HOCH
18:00 REFEKTÁŘ PIARISTICKÉHO KLÁŠTERA

100
 

  PŘÍBOR březen
duben

4. 4.
ÚTERÝ

VELIKONOČNÍ DÍLNA PRO DĚTI 
15:00 MĚSTSKÁ KNIHOVNA

300

VERNISÁŽ FOTOKLUBU PŘÍBOR 

DIVADLO Artur: TŘÍDNÍ SRAZ 

WORKSHOP: VČELÍ PRODUKTY PRO ZDRAVÍ

KINO: CIRKUS MAXIMUS

PŘEDSÁLÍ KNIHOVNY

KULTURNÍ DŮM

7. 3.

22. 3. 

17. 3. 

27. 3. 

ÚTERÝ

PÁTEK

STŘEDA

PONDĚLÍ

MĚSTSKÁ KNIHOVNA

17:00

18:00

17:00

16:00

KULTURNÍ DŮM

SOBOTA

TRADIČNÍ VELIKONOČNÍ JARMARK
8:00 - 12:00 NÁMĚSTÍ SIGMUNDA FREUDA

VELIKONOČNÍ DÁMSKÝ KLUB
MĚSTSKÁ KNIHOVNA

30. 3.
ČTVRTEK 17:00
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